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Z A P I S N I K 

Sa četvrte (4) sednice Skupštine Opštine Dragaš, održane dana 29.03.2018 sa početkom u 10:00 

h sa sledećim dnevnim redom: 

1. Razmatranje i usvajanje Zapisnika sa prethodne sednice Skupštine, 

2. Razmatranje i usvajanje godišnjeg finansijskog izveštaja za 2017 godinu,  

3. Razmatranje i usvajanje Predlog Odluke o prenosu sopstvenih nepotrošenih sredstava 

iz 2017 u 2018 godinu, 

4. Ramatranje i usvajanje predlog Pravilnika o izmenama i dopunama visine opštinskih 

taksi, zaduženja i kazni, 

5. Revizija Odluke MALS-a u vezi formiranja Komiteta za Zajednice,  

6. Eventualno. 

 

g.Betim Merdiu – Poštovani delegati, predstavnici OSCE-a, KDI-a, predstavnici medija i ostali 

prisutni. Nadam se da ste svi dobili pozive. Da li neko ima primedbe ili dopune dnevnog reda? 

Pošto nema, usvajamo dnevni red po pozivu koji smo dobili. Usvaja se dnevni red. 

 

Prva tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru tačke imamo razmatranje i usvajanje Zapisnika sa predhodne 

sednice, da li ima primedbe? Ko je za usvajanje Zapisnika? (Usvaja se jednoglasno). 

 

Druga tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tačke imamo sledeće: Razmatranje i usvajanje godišnjeg 

finansijskog izveštaja za 2017 godinu. U vezi ove tačke dnevnog reda, daću reč predsedniku 

opštine Shabanu Shabaniju za detaljnije uvodne informacije. 

g.Shaban Shabani – Na osnovu člana 58 tačka j Zakon 03 / L-40 o lokalnoj samoupravi 

(Službeni glasnik Republike Kosova br.20 / 2008 od 04.06.2008 o) i članA 46.2 03 / L-048 o 

upravljanju javnim finansijama i odgovornosti (Službeni glasnik Republike Kosova br.27 / 2008 

od 03.06.2008) predstavljam kratak pregled godišnjeg finansijskog izveštaja o realizaciji budžeta 

za godinu završenu sa 31. decembra 2017. Kao što je prikazano, prikazani finansijski izveštaji 

predstavljaju finansijski položaj i finansijske performanse budžetske organizacije Dragaš, te 

svrha finansijskih izvještaja je da pruži informacije o finansijskom položaju, finansijskom učinku 

i novčanom toku za korisnike ovih budžetskih sredstava. 
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Finansijski izveštaji pokazuju i informacije o budžetu, protok gotovine, prihoda, plata, troškova 

za robu i usluge, komunalije, subvencije i transfere, i kapitalne investicije. Ovaj finansijski 

izveštaj predstavlja prihode i rashode u toku godine i poredi sa periodima izveštavanja iz 

prethodnih godina, postovani, u izveštaju o izvršenju budžeta dat je početni budžet usvojen 

krajem meseca septembra 2016. ukupnog iznosa od EUR 7,550,914.00. Početni Budžet se 

povecava u iznosu neutrošenih sredstava iz sopstvenih ne potrosenih sredstava 2016 koje su 

prenete za rashod u 2017. suma koja je iznosila 530,286.25 evra, dok suma donatora granta 

iznosi 107,654.65 eura, sto formira budžet u ukupnom iznosu od 8,188,854.90 eura. Gledano iz 

izvora finansiranja ovog budžeta, Opšti fond ima učešće od 83.04%, sopstveni prihod 21 i Fond 

22 od 15.65% i donatorski fond 1.31%. 

Generalni fond budžeta u iznosu od 6,805,947.89 eura je alociran u celini i potrosen u iznosu od 

6,341,806.97 eura, ili 93,18%, što je dobar stepen realizacije sa zaostatkom u iznosu od EUR 

464,140.92. Količina nepotrošenih sredstava iz ovog fonda pripada kategoriji roba i usluga, 

komunalija i kapitalnih investicija. Iz kategorije budžeta nepotrošene robe i usluga ostala su 

sredstva u iznosu od 203.010,92 evra, od komunalnih usluga 21.722,70 evra i od kategorije 

kapitalnih investicija 1.237.782,73 evra. Budžetski iznosi iz sopstvenih prihoda i prihoda 

prenesenih iz prethodne godine su realizovana po stopi od 23,81% u odnosu na budžet, dok fond 

donatora je realizovan po stopi od 84.36%, a 59,30% realizovano je zaduživanje. Prosečni 

opštinski budžet realizovan je po stopi od 82,14%. 

U kategoriji plata i doprinosa u 2017. godini sredstva su potrošena u ukupnom iznosu od 

4.252.500,89 eura. Plate isplaćene u 2017. godini su veće za 0,21% u odnosu na isti period 

prethodne godine. Ovo povećanje ima veze sa plaćanjem radnog iskustva i dodataka. Budžetska 

organizacija - opština Dragaš, prema budžetskom planu, imala je pravo da zaposli 675 

zaposlenih sa punim radnim vremenom i 41 skraćenog radnog vremena. Prosečna plata za 

zaposlene na kraju perioda iznosi 494,50 evra. Iz izračunavanja prosečne plate isključeni su 

delegati Skupštine opštine. 

Troškovi roba i usluga: ostvareni u ukupnom iznosu od 569.989,03 evra. Ovaj iznos iznosi 

73,74% od iznosa koji je budžetiran za ovu kategoriju budžeta. Iznos budžeta za robu i usluge iz 

svih izvora finansiranja je 772,999.95 eura dok su rashodi sredstva u iznosu od 569,989.03 evra, 

razlika izmedju budžetskih sredstava i rashoda ovog Kategorije je 203,010.92 što predstavlja 

oblik štednje u ovoj kategoriji. Rashodi za robu i usluge u odnosu na troškove istog izvještajnog 

perioda prethodne godine veći su za 11,33%. Komunalne usluge (troškovi struje, vode, otpada i 

fiksne telefonije). Ovi troškovi tokom ovog perioda su 108.277,30 eura. U odnosu na troškove 

istog perioda izveštavanja iz prethodne godine, opštinski izdaci su niži za 5,95%. 

Subvencije i transferi koji su budžetirani u iznosu od 34.663,00 eura ostvareni su 34.445,00 eura. 

Subvencije za transfere kao kategorija budžeta se finansiraju iz sopstvenih izvora. Budžetirani 

iznos za kategoriju subvencija i transfera prema inicijalnom budžetu iznosi 24.445,00 evra, a 10 

hiljada evra su sredstva iz sopstvenog prihoda iz prethodne godine. Izdaci za kapitalne investicije 

u budžetu u iznosu od EUR 3,004,390.38 ostvareni su u iznosu od 1,766,605.87 eura, ili 58,80% 

od budzetiranih sredstava. Iznosa troskova za kapitalne investicije su realizovane za izvještajnom 
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periodu 31.29% više u odnosu na prošlu godinu. Sopstveni prihodi prikupljeni u dva oblika, i to 

sopstvenih izvornih prihoda prikupljenih od strane opštine, kao aktivnost opštine i prihoda 

ostvarenih od strane centralne vlade koja prenosi na opštinu, kao sastavni deo prihoda. Ovi 

prihodi su kazne od saobraćajnih kazni u obaveznom postupku i kazne nametnute kroz sudove i 

prihoda od Agencije za šume, dok su ostali prihodi su prihodi od taksi i raznih taksi i poreza na 

imovinu koji porez predstavlja glavnu bazu sopstvenih prihoda. 

Prihodi iz sopstvenih izvora u izvještajnom periodu iznose 412.919,52 evra i predstavljaju 

54,93% budžetskog plana za sopstvene prihode. Prema tome, ispostavlja se da u ovom periodu 

budžetski plan prihoda nije bio ispunjen za 45,07% ili izražen u mnogim apsurdnim iznosima 

manje sredstava za 338.755,48 eura. Prihodi iz sopstvenih izvora opštine, u poređenju sa istim 

periodom izveštavanja u prethodnoj godini, su niži za 1,12%. Nepotrošeni prihodi iz sopstvenih 

izvora iz fonda 21 i fonda 22 koji se prenose za 2018. godinu iznose 637.935,10 eura. Ovaj iznos 

je rezultat iznosa sopstvenih sredstava prenetih od 2016. do 2017. godine i sredstava prikupljenih 

u 2017. godini. Opština ima zaostalih potraživanja u iznosu od 1,748,982.73 eura, od ovog 

iznosa na ove zahteve na poreske osnovice u iznosu od EUR 887,049.75, od opštinskih poreza na 

preduzeća i 618,343.94 evra po osnovu korišćenja opštinske imovine - kirije 243,589.04 eura. 

Na osnovu izveštaja advokata u opštini da se razvijaju nekoliko sudskih predmeta i njihovi 

zaključci još nisu poznati, ali prema ovom izveštaju, opština ima potencijalne obaveze u iznosu 

od 248,000.00 eura. Ovo bi bilo ukratko o pregledu potrosenog budzeta za proslu godinu.  

g.Samidin Xheladini - Poštovani prisutni pozdrav svima ja sam Samidin Xheladini, želim da 

navedem da su ovaj budžet zajednički trošili prošli predsednik i ovaj sadašnji. Iako je predsednik 

opštine dao uvodnu reč i razjašnjenje oko potrošnje budžeta naša obaveza je da izvršimo 

određena razjašnjenja u vezi nejasnih pitanja u budžetu. Tamo gde ima nejasnoća da nam daju 

određene odgovore, Predsednik je izneo objašnjenje da u celokupnom budžetu koja je iznosila 

oko osam miliona eura pokušaćemo da potražimo razjašnjenje oko potrošenih kategorija. Na 

strani broj četiri kod izvora od sredstva zaduživanja predstavljena je suma oko 14.000 eura, sa 

druge strane kaže se da se opština nije zaduživala već da je dug ministarstva zdravstva, te da je ta 

suma za medicinsko snabdevanje, ili na drugu stranu se kaže za specijalnu medicinsku opremu. 

Te da je 4.000 eura za kapitalne investicije. Na strani 6 se opet kaze da opština ima dug u visini 

od 24.000, na strani 4 opština nema duga a ovde sada ima, ako je moguče objasnjenje u vezi 

ovog pitanja. Strana 9 od nivoa prosečne plate 108.000, isplaćeni su delegati opštinske skupštine 

i isplata radnika sa ugovorom, znamo da smo mi 27, postavlja se pitanje koliko je radnika sa 

ugovorom da nam se pismeno dostavi. Strana 10 troškovi za robu i usluge, imamo enormne 

troškove za putovanja u zemlji i van nje te u tri predstavljene kategorije imamo sumu oko 

20.000, ostala oprema 11.000 eura, pitam u vezi snabdevanja higijenskim materijalom 13.000 iz 

kategorije robe i usluge, takodje pitanje u vezi popravka i odrzavanje vozila strana 11 oko 28.000 

eura, službeni ručkovi oko 10.000 eura i troškovi sudskih odluka 5.000 eura, kako se to 

objašnjava?. Strana 12 ugovorne usluge oko 16.000 šta je ova suma, zabrinuti smo oko troškova 

kancelarijskog materijala oko 50.000 što je oko 10.000 eura više nego prošle godine te 15.000 

eura više nego preprošle 2015 godine. Nafta za centralno grejanje oko 140.000 dok smo prošle 
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godine imali oko 76.000 zašto tolika suma ove godine. Gorivo za vozila oko 68.000 eura dok 

prošle godine oko 54.000 eura, opet povečanje troškova, Želim da načinim jednu uporedbnu 

takođe da u 2015 godini imali smo 27.000 za održavanje i popravku vozila dog sada u 2018 

godini imamo istu sumu. Sada ako izračunamo za tri godine koje su prošle imamo oko 87.000. Ja 

pitam predsednika znači ako su ovoliki troškovi načinjeni za tri prošle godine tom sumom smo 

mogli da kupimo ustvari nova vozila.  Strana broj 13 troškovi za komunalne usluge imamo 

povećanu sumu za devet hiljada u okviru koda 132 10 što znači da imamo povećanje troškova za 

struju za 9.000. Strana 14 subvencije i transferi imamo povećanje subvencija što je za pohvalu, 

povećanje u iznosu od 10.000 pa pitam da slučajno nije ovo povećanje zbog izborne godine. Na 

prošlom sastanku sam tražio da nam dostavite listu subvencija, na način kako bi povećali 

transparentnost u našoj opštini. Strana 15 troškovi za kapitalne investicije ako ima mogućnosti da 

nam date objašnjenja oko koda broj 135 10, održavanje investicija imajući u vidu da prošle 

godine nije bilo investicija u ovom pravcu suma u visini od oko 90.000, takođe želim da pitam u 

vezi koda broj 31 660 što se tiče nabavke specijalne medicinske opreme u visini od 117.000 

službena lica bi bilo dobro da nam daju objašnjenja u vezi ove sume novca, i kako je došlo do 

potrošnje ovih sredstava u zdravstvu. Strana 16 u pisanoj formi je dato objašnjenje u vezi 

troškova za kapitalne investicije gde je ukupna suma za kapitalne investicije dostigla sumu od 

oko tri miliona eura dok je od te sume potrošeno oko milion i sedamsto hiljada eura što znači da 

je oko milion i trista hiljada eura ostalo nepotrošeno, želimo da znamo zašto tolika zaostala 

neiskorišćena suma novca kada znamo da određena suma novca koja dolazi iz granta Vlade će 

nam se vratiti u suficit dok sredstva iz sopstvenih prihoda ćemo moći prebaciti ih u narednu 

godinu. Strana 17 postoji tabelarni prikaz gde je izvršeno upoređivanje 2015 i 2017 godina, gde 

se kaže da 2015 godine imamo za kapitalne investicije oko dva miliona i nešto eura dok 2017 

godine imamo pad kapitalnih investicija na million i sedamsto hiljada eura, što znači da imamo 

pad investicija uporedno sa 2015 do 2017 godine što znači da sva ta sredstva su otišla u suficit. 

Strana 19 broj šest takse za izvode rođenih imamo enormnu razliku za inhalaciju sredstava 

uporedno sa prošlom godinom, 16.500 dok 2017 oko 900 zašto ovoliko malo ili niska stopa 

inkasacije ovih sredstava. Strana 18 kazne u saobraćaju, strana 20 takođe u pisanoj formi u vezi 

inkasacije sredstava, suma u visini od oko 887.000 euro što znači da je od strane biznisa opština 

trebala da prikupi oko 680.000 euro, na ime kirije od korišćenje opštinskih lokala oko 200.000 

eura, što znači da opština nije inkasirala sredstva i da ovi biznisi duže opštini određenu u ovom 

slučaju visoku sumu novca. Što znači da iz svih kategorija opština bi trebala da inkasira sredstva 

u visini od milion i sedamsto hiljada eura a iz izveštaja vidimo da je inkasirana samo suma koja 

je prikazana u izveštaju direktoriata što znači da je neinkasirano oko million i trista hiljada eura. 

Što znači da kada bi sve ovo bilo naplaćeno opština bi imala u svom budžetu za realizaciju 

kapitalnih investicija oko 1 milion eura. Strana 32 srednja škola Ruždi Beriša prvo da li ova 

srednja škola poseduje vozilo ako ne poseduje vozilo onda zašto troškovi za gorivo iznosi oko 

7.000 i službeni ručkovi oko 3.000 ono što mi znamo jeste da srednja škola ne poseduje svoje 

vozilo pa se onda postavlja pitanje odakle ovolika načinjena suma za ove dve gore pomenute 

kategorije. Hvala.   
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g.Laurat Krasniqi - Pozdrav svima ja želim da izrazim zabrinutost u vezi dve budžetske 

kategorije, jedna od tih kategorija jeste nafta za centralno grejanje koja je u prošloj godini 

iznosila visinu od oko sedamdesetisest hiljada eura dok je u 2017 godini stocetrdesetisest hiljada 

znači ovo enormno povećanje u narativnoj vrednosti od 92 % kao budžetska kategorija je 

zabrinjavajuča. Konkretno samo za naftu je opština Dragaš uključujući vozila, grejanje oko 

dvestasedamnaest hiljada. Prosečno samo za naftu osamstosedamdesetpet eura za jedan radni 

dan, što je velika cena za kapacitete koje poseduje naša opština. Takođe ovaj finansijski izveštaj 

koji ste nam poslali za mesec januar, meni je u oko zapala još jedna budžetska kategorija, a to je 

akomodacija službenika opštine u zemlji u vrednosti od dvehiljade eura pa se pitam šta se desilo 

da se potroši ova suma novca samo za mesec januar, da li je neka opštinska važna delegacija 

negde prisustvovala jer je na Kosovu ova suma veoma neprihvatljiva samo za ovu kategoriju 

akomodacije. Takođe imam da iznesem još jednu stvar za 2015, opština je kupila ulje kakvo ulje 

je u pitanju, za šta se iskoristilo to ulje da možda niste pripremali ili kuvali nešto tim uljem. Ako 

ste nešto kuvali bilo bi dobro da i nas pozovete, tražim objašnjenja u vezi pomenuta pitanja. 

g.Refik Latifi - Poštovani prisutni, pre nego da počnem diskusiju u vezi treća tačka dnevnog reda 

a to je razmatranje i usvajanje odluke za prenose potrošenih sopstvenih sredstava, iz 2017 u 2018 

godinu, tražim od vas Predsedniče da nam objasnite kako je moguće da jedna toliko siromašna 

opština kao što je naša ostavi nepotrošenu ovoliku sumu sredstava za koju mogu da kažem 

nemoguća suma kako je moguće da niste znali ili niste mogli da iskoristite ovu sumu u godini 

koja je iza nas da li možda i niste znali da potrošite tu sumu sredstava ili niste mogli ako niste 

znali je zaista žao jer ste imali mogućnost da pitate građane jer oni bi vam pokazali muke koje 

imaju u slučaju da niste mogli još teže jer ne znate i nemate znanje kako da potrošite tu sumu 

sredstava ja kao delegat skupštine opštine tražim od vas predsedavajući da od autora koji su 

sastavili ovaj izveštaj za prenos ili alokaciju sredstava iz 2017 i 2018 godinu da za raspodelu 

sredstava koja nisu potrošena i mislim da ova podela ili način raspodele ovih sredstava nije 

onako kako treba niti je u skladu sa zahtevima građana. Od osamdesetidevet hiljada eura iz 

kategorije robe i usluge samo za kancelariju predsednika se raspodeljuje trideset hiljada eura dok 

za zdravstvo se dodeljuje samo sest hiljada eura da li to znači da je stanje ili situacija u našem 

zdravstvu tolika dobra da nema potrebe za dodatnim sredstvima a kakvo je stanje u zdravstvu to 

znamo najbolje i svi mi koji se nalazimo ovde u ovoj sali a takođe to dobro znaju i svi ostali 

građani, nemoguće je kako je ovako izvršena raspodela ovih sredstava znam da i vi to znate svi 

koji ste ovde u ovoj sali. Pod 2 trideset hiljada se dodeljuje za sudske odluke dok se za sektor 

kulture dodeljuje oko osam hiljada eura to pokazuje koliko se mi kao opština brinemo za kulturu 

omladinu i sport i na kraju želim da pomenem da nijedan cent se nije isplanirao da se dodeli za 

sektor poljoprivrede je li to znači da nemamo potrebe za podršku u poljoprivredi jer živimo na 

nekim ostrvima ovo je nemoguće tako da tražim od vas predsedavajući da pre nego što pređemo 

na glasanje da se uzmu u obzir sve ove primedbe i da se izvrši izmena i dopuna treće tačke 

dnevnog reda te da se nakon toga dostavi ova odluka ovoj skupštini na usvajanje tražim od vas 

kolege da u slučaju ako vam je u prvom redu interes građana da ovakav izveštaj dostavljen ovoj 

skupštini se ne uzme u obzir i ne izglasa, sada se obraćam predsedniku opštine i kažem da ako se 
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ovaj ovakav izveštaj dostavi ovoj skupštini na usvajanje moj glas će biti protiv ovog izveštaja, 

hvala. 

g.Nexhat Isufi - Poštovani prisutni, uvek se ova skupština treba baviti prihodima i rashodima 

troškovima destinacijama gde se ti troškovi upućuju, ne zbog političkih pozadina ne zbog želje 

da se nekome smesti, moje mišljenje je da mi svi koji smo ovde trebamo dati naš doprinos kako 

je najbolje moguće da ovaj budžet kog imamo ove godine i iznađemo najbolji plan za raspodelu 

budžeta kako bi se ovaj budžet mogao maksimalno iskoristiti. Evo dve godine kako se bavimo sa 

nepotrošenim sredstvima a pogotovo ove godine, mislim da smo stavili tacku na tu stvar 50% od 

našeg budžeta se vratilo u budžet Kosova. Čak je bilo reči da možda ova sredstva ne idu u Srbiju, 

a i ako nije tako postavlja se pitanje zašto da ova naša sredstva odu u opštini Mališevo zašto da 

ne ostanu u našu opštinu, znači mi smo dužni da dajemo preporuke to jest da iznađemo najbolji 

modul kako da sarađujemo sa izvršnom vlašću tako da ovaj budžet da svoj maksimum ili da u 

najmanju ruku ništa ne vraćamo u suficit da budemo 0:0. Umesto da tražimo od centralnog 

budžeta Kosova dodatna sredstva kako bi završili određene projekte ja samo tražim od sve 

delegate prisutne u ovoj sali da daju svoj doprinos ono što sam ja primetio u prošlom mandatu 

jeste da su se vraćala sredstva i iz kapitalnih investicija i iz sopstvenih prihoda možda su rezultat 

grešaka iz partijskih ili drugih razloga. Pomenuću jedan primer godina koja je iza nas sopstveni 

prihodi koji su preneseni iz prošle godine su iznosile sumu u visini od oko petstotrideset hiljada 

eura dok sopstveni prihodi iz 2017 godine je potrošeno oko trista hiljada, znači sopstveni prihodi 

iz 2016 godine preneseni u 2017 godinu nisu potrošeni, čak 50% od tih sredstava nije potrošeno. 

A da ne govorimo o prihodima iz 2017 godine, iz razloga što u projektima imamo taj gigantski 

vodovod preko kojeg će se većina sela snabdeti vodom i iz tog razloga nam se sredstva i 

određeni projekti vraćaju i ne uspevaju. Gde je rešenje u ovoj problematici dajte da pitamo one 

koji su se suočavali sa istim problemima. Meni je veoma žao da jedno selo ili sela koja već četiri 

godine očekuju ovaj vodovod i koji znaju da su se određeni poslovi već završili sada oni koji 

konkurišu i dobijaju tendere zaista moram da dođem do srži zašto mi nemamo mogućnost da 

iskoristimo sva sredstva na raspolaganju. Tenderaši imaju svoja prava to su tih 15 dana ili kako 

već ali zaista ovde mora se delovati, vi ste došli na vlast i po tome ste se pokazali morate iznaći 

način sa svim vašim savetnicima gospodine predsedniče sa vašim saradnicima zajedno sa nama 

moramo naći način ako je potrebno da tražimo i dodatnu pomoć od ljudi da planiranje za ovu 

godinu se mora realizovati u najmanju ruku u visini od 80% a ne da nam se sredstva vraćaju u 

suficit. Sa sredstvima u visini od milion i dvesta hiljada mi bi smo danas bili sa svim asfaltiranim 

i pokockanim putevima milion i dvesta hiljada da se investira u ovu našu opštinu verujte da bi 

smo pokrili i puno više potreba naših građana te kao rezultat toga ove godine bi ostalo puno 

manje poslova da se radi u stvari tako se ide napred tako se razvija tako se pomaže svojoj državi 

tako se pomaže građanima to je moje mišljenje. Svi mi delegati imamo svoja mišljenja ali zaista 

moramo naći srž ovih diskusija želim da postavim pitanje direktoru finansije za jednu stvar koju 

nemogu da razumem na strani broj 16 zadnji pasus kaže od sopstvenih prihoda iz fonda 21 i 22 

ovi fondovi su za sopstvene prihode nije realizovana suma u visini od osamstoosam hiljada dok 

za prenos imamo sestotrideset hiljada eura ovo ne mogu da shvatim drugo petsto hiljada je visina 
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sume koja je prenesena, trista hiljada je potroseno iz sopstvenih prihoda, zasto da se iz kategorija 

robe i usluge vraca kancelariji predsednika, kancelarija predsednika je imala svoja destinirana 

sredstva za 2017 godinu, jos jednu stvar koju ne razumem, na strani 13 nepotrosena suma 

sredstava za robe i usluge, po meni robe mogu biti, hemiska, papir namestaj, usluge mogu biti 

izvodi i slično prenose se dvestatri hiljade eura, zašto želimo da ih prebacujemo. Kada čujem da 

druge opštine ne samo da ne vraćaju pare već se i zadužuju, možda bi trebalo da 2018 vraćamo 

dugove za neke projekte realizovane u 2017 godini a ne da vraćamo. Dajte da mi kao delegati 

dajemo preporuke a ne samo da na stvari gledamo negativno-crno, ako je crno nekaje ali ako 

možemo da nešto napravimo da bude belo neka bude. A odgovornost je zaista najveća kod 

predsednika i njegovo osoblje. Mislim da mi živimo samo za jednu stvar, da samo da budem 

delegat, direktor, da stavimo kravatu, jednu ruku u džep i to je to. Direktor zdravstva treba da zna 

da li radnik zdravstva, doktor da li izdaje upute samo po kosovskom zdravstvenom sistemu ili i u 

istoj kancelariji, u istom objektu koji pripada vladi Kosova, izdaje i upute za opštinu Gora. Ja to 

imam i mogu da dokažem, imam dokaz, imam protokolisan dokumenat sa drugačijim načinom 

protokola. Direktor je za to zadužen i on teba da ove stvari menadžira. Treba se tom doktoru 

skrenuti pažnja, zašto da taj doktor prima platu Kosova a u isto vreme radi i izdaje upute za 

Severnu Mitrovicu, gde piše selo Ljubovište, opština Gora. Meni je ovo veoma apsurdno. 

Direktor treba da zna da pacijent 28.02 je otisao u APM Bresane u 14:08 h a tamo nema nijednog 

doktora, ovo su brige gradjana, ovo je obaveza delegata. Da podignemo našu svest i da i 

prijatelju i neprijatelju kažemo šta mu je loše a šta dobro. Pacijent je primoran da bez svesti, bez 

lekara koji će mu dati uput, bez tehničara koji će ga pratiti, pacijenat umire nakon nekoliko dana, 

šta mi tražimo, da nam neko podigne otužnicu, odgovorni da, ne tehničar koji je tu jer on nemože 

pružiti prvu pomoć bez prisustva lekara. Dajte da u vezi ovog budžeta damo naš maksimum. Da 

iznadjemo rešenje, dosta je bilo. Vodovod ili neka ove godine bude ili da ovaj projekat više 

zatvorimo. Gradjani nemaju vodu, ili da stavimo dinamit onom bazenu jer će početi pacovi da 

hodaju kroz njega.  

g.Velid Hadžisin – Poštovani prisutni, mi pred sobom imamo jedan detaljniji izveštaj u odnosu 

na izveštaje koje smo imali ranije, ja sam kao prijašnji delegat imao u skupštini priliku da čitam i 

manje opširne izveštaje, međutim, kada je izveštaj opširniji onda se otvara više mogućnosti za 

diskusiju. Diskusije su dobrodošle i sva izlaganja naših kolega delegata su na mestu. Zabrinutost 

je prisutna u vezi vraćanja sredstava u suficit kao i oko povećane potrošnje nekih pozicija, nadam 

se da će predsednik i njegovo osoblje imati odgovore na ova pitanja. Ja mogu razumeti da su svi 

novi, sada u izvršnoj vlasti, potrošnja nekad može biti racionalna ali ne znači da je racionalna 

ako smo štedeli, racionalna potrošnja podrazumeva potrošiti tada kada treba potrošiti a uštedeti 

tada kada se treba uštedeti, znači potrošnja pre svega treba biti opravdana i mi u izveštaju ne 

možemo naći tehničkih grešaka. Kolega je preko Facebooka pronašao jednu grešku od 18 centi, 

to je u redu, međutim, opravdanost ovih troškova je na savesti onih koji čine ove troškove, i mi 

ne možemo kontrolisati do te mere izvršnu vlast da u svakom centu dobijamo izveštaje, 

međutim, to neka ostane na savesti onih koji troše taj novac i na način kako ga troše. Znači ima 

enormnih potrošnji ono što bi hteo još jednom da dodam jeste da svaki izveštaj kao model za 
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izradu izveštaja koristi prijašnji izveštaj i svi na neki način koristimo tu metodu, međutim, treba 

voditi računa da nam ne zaostaju neke rečenice ili paragrafi koji uopšte nemaju mesta u ovom 

izveštaju. Kao što je na primer na strani 19 u prevodu a ne znam da li je 20 ili 18 na albanskom 

jeziku, kaže se imajući u vidu da će se zakon o otpisu duga sprovoditi do 01.09.2017 godine, da 

će se sprovoditi, on se već sprovodi do 01.09 i to bi trebalo biti obrisano iz ovog izveštaja. 

Međutim neozbiljnost da li prevodioca ili neozbiljnost onih koji su izradili ovaj izveštaj je 

evidentna, dakle, ja takođe tražim odgovor sa ove pozicije od predsednika, kada se radi o 

enormnoj potrošnji i da li će to biti danas ili će nam u pismenoj formi dostaviti izveštaj za 

pozicije koje smo danas pomenuli i koje smo danas tražili to ostaje na vama. 

g.Zaim Hajredini – Postovani, dobro je što izveštaj ima više objašnjenja nego ranije. Bolje je 

elaboriran od ranijih izveštaja. Za nejasne stvari ću postaviti pitanja. A pre toga ću zaista izraziti 

i moju zabrinutost u vezi nepotrošenih sredstava iz prošle godine. Evo dve godine ne ide nam 

dobro u vezi ovih sredstava. Bilo je i kritika, ne kažem da je ovo zbog politike, jer prošla godina 

je bila izborna pa time i partije pokušavajau da više potroše a ne suprotno tome. Tražim da ove 

godine imamo bolju saradnju, opreznost da zajednički da u smislu saradnje imamo bolje 

rezultate, nadam se da će i izvršna vlast dati svoj doprinos. Ranijih godina smo mi kao delegati 

često dolazili ispred svršenog čina. Prošle godine nismo imali u avgustu sastanke i onda je došao 

septembar i nismo imali mogučnost intervencije, nadam se da ove godine neće se ponoviti ista 

greška. Najveći nedostatak je bio nepostojanje projekata a znamo da ovde u Dragašu zima traje 

do Aprila a počinje u Oktobru, imajući u vidu da je veoma kratko vreme u realizaciji kapitalnih 

projekata, često se dešava da nemamo mogućnosti zbog nerealizacije projekata ponavljamo 

tendere, zato molim predsednika da ove godine počne što ranije sa realizacijom projekata. 

Određena pitanja su se već postavila od strane prethodnika u govoru, ja imam pitanje u vezi 

zaduživanja opštine te tražim detalje u vezi toga ko se kada i kako zaduživao. Na strani 7 

cetrdesetdevet hiljada ugovorne ostale usluge te bi zatražio i tu ako ima mogućnosti da mi neko 

da odgovor kakve su te usluge. Na strani 8 održavanje investicija osamdesetipet hiljada, na istoj 

stranici imamo javne subjekte u visini od osamnaest hiljada eura ja mislim da će nam neko od 

nadležnih dati odgovore na ova postavljena pitanja. Na strani 9 govori se o vodovodu bilo bi 

dobro da nam neko od nadležnih da odgovore dokle se stiglo sa vodovodom i šta se do sada 

realizovalo. Ako ima potrebe i mi kao delegati ćemo dati naše doprinose kako bi se ovaj 

kapitalni projekat realizovao u najkraćem roku. Ako je potrebno da se pribave još sredstva da se i 

to reši samo kako bi došli do završne faze realizacije ovog projekta. Samo da nam se i ove 

godine ne ponavlja isti problem i sredstva nam se vraćaju u suficitu. Govorim o onim sredstvima 

koji su i granta Vlade i koji ne možemo povratiti dok ona sredstva koja su sopstvene prirode od 

njih ćemo svakako moći prebacivati iz godine u godinu. Očekujemo od predsednika opštine da 

nam da odgovore u vezi ovog pitanja i da znamo gde je zapelo, ko je problem, da li je problem u 

ministarstvu, u nadležnim službama ili je problem u samoj zajednici. Imam jedno pitanje što se 

tiče otpada, ovde imamo troškove za 50% manje nego prošle godine, da li postoji nekakav 

problem što je ovo ovako jer imajući u vidu da se prošle godine za ovu kategoriju isplativo oko 

tridesetdve hiljade a ove godine smo načinili troškove u visini od šesnaest hiljada, takođe se na 
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strani broj 16 ponavlja održavanje investicija, verovatno je ista kategorija koja se ponavlja od 

ranije, ono što je začuđujuće jeste povećanje sume od naplate kazne u saobraćaju za otprilike oko 

200 posto, ne znam u čemu je problem ali je evidentno da je enormno povećanje. Takođe i ja bih 

pomenuo u vezi srednje škole u našoj opštini pod kategorijom održavanje i popravka vozila, u 

vezi kog vozila je pitanje imajući u vidu da gimnazija ne poseduje svoja vozila da slučajno nije 

to možda autobus ili drugo vozilo koje se koristi od strane gimnazije. 

g.Vehbi Nazifi - Pozdrav svima, saslušao sam sve kolege pažljivo i sve primedbe su na mestu, 

nisam ovde da branim autora ovog izveštaja ali mogu da kažem da je autor ovog izveštaja 

napravio dobro ovaj izveštaj. Sve je transparentno izneto i zatražio bi da nastavi sa ovakvim 

tempom. Želim da kažem da mi kao delegati nismo ovde samo da dajemo primedbe u vezi 

izveštaja, jer ponekad nismo ni stručni za neke primedbe, želim da kažem da pored primedbi 

koje dajemo trebali bi dati i preporuke na određena pitanja kako bi izašli iz ove situacije koja 

nam se zaista ponavlja iz godine u godinu. Sredstva nam se vraćaju. I ja sam lično izašao da dam 

preporuku u vezi kapitalnih investicija i preporučim predsedniku opštine i svima onima koji se 

bave nacrtom projekata dobro bi bilo da se poveća kontrola radova tokom realizacije radova, 

verujem da većina delegata kako ja tako i vi zaista treba da budemo inženjeri po selima gde 

živimo, dobro bi bilo ako je potrebno da predsednik zaposli dva inženjera sa ugovorom o delu u 

vezi kontrole rada kompanija koje realizuju projekte. Problem je ne samo što se poslovi ne 

završavaju u potpunosti već se ne završavaju kako treba. Svake godine to jest svake druge godine 

moramo ponovo realizovati iste projekte koje smo već realizovali, umesto da realizujemo nove 

stalne projekte i investicije mi moramo se vraćati na stare već realizovane projekte koje nisu 

dovoljno kvalitetno urađeni. Ovo nije greška predsednika, kancelarija za javne nabavke bi trebala 

zaista da potegne procedure jer zaista za ovakvo stanje neko treba da odgovara, verujte mi da 

sam ja kao delegat koji je bio i u prošlom sazivu već umoran sa ovim poslovima da li treba da se 

ja kao delegat bavim sa poslovima oko otvaranja puta ka planini ili sa poslovima realizacije 

kanalizacije, tako da je veoma dobro da predsednik uposli dva inzinjera sa ugovorom koji će se 

baviti ovim poslovima koji će pratiti radove jer zaista počinje se sa realizacijom radova a na 

terenu nemamo nikakvih inženjera koji bi pratili kvalitet radova. Mi se suočavamo sa građanima 

oni se obraćaju nama jer znaju našu adresu, mi odvajamo sredstva za kapitalne investicije kao na 

primer prošle godine smo odvojili sredstva za izgradnju mosta u selu Rapča ove godine ponovo 

trebamo odvojiti deset hiljada za isti taj most, za ovakve stvari neko zaista treba da odgovara. Ili 

kanalizacija u selu Zaplužje odvojili smo dosta sredstava a kanalizacija je i dalje nefunkcionalna, 

nije bitno ko je realizovao ovaj projekat da li je to partija na vlasti bilo ko god da je, bitno je da 

se započne sa kaznjavanjem, bilo bi dobro da mi kao skupština postavimo uslov da ako jedna 

firma ne poseduje dovoljno kapacitete da se toj firmi ne daju projekti, i onda se projekti koji su 

zacrtani realizuju kako god bilo. Ako je potrebno neka jedna firma uzme samo dva projekata i 

neka ih realizuje onako kako valja. Jer firme uzimaju puno projekata puno poslova a nemaju 

kapacitete da ih realizuju i onda nam zaostaju ne realizovani projekti. Onda nam se sredstva 

vraćaju i onda nam se projekti realizuju veoma loše. 
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g.Redzep Kamberi - Poštovani prisutni, ja sam se javio za reč iz više razloga, moram primetiti da 

je izveštaj detaljan, jasno opisuje tok sredstava međutim, kao i prethodnike u govoru i mene 

zabrinjava ovaj suficit. Ja sam pristalica da opština bude u deficitu da potroši sva sredstva i da 

ide u deficitu a onda se problemi koje opština Dragaš ima reše. Ja ću svakako glasati za ovaj 

izveštaj ali imam i sugestije, prethodni govornik je rekao ja ću ponoviti da iznos za komunalne 

usluge tridesetdve hiljade eura od toga je šestaest hiljada potršeno a ostala suma se vraća, ja sam 

na jednoj od prethodnih sednica izneo problem oko stavljanja potoka u cevima. Pa smatram da bi 

se ova sredstva ubuduće mogla iskoristiti za rešavanje takvih problema ovo je samo jedna od 

sugestija. Predsednikova administracija je relativno mlada u ovakvim poslovima već 3-4 meseca 

kako su na dužnosti te ja smatram da nisu imali ni vremena niti manevarski prostor za neku 

ozbiljniju potrošnju ili za neko ozbiljnije trošenje ali sugerišem predsedniku kao i svi prethodni 

govornici da u narednom periodu a i mi odbornici to treba da svojim predlozima damo doprinos 

da mi kao odbornici dajemo što više predloge kako ne bi da li mogućnost niti administraciji da 

nam sredstva zaostaju i da nam se vraćaju u suficit, čak ako je potrebno da ulazimo u minus. Ako 

postoje sredstva onda predlozi koje mi dajemo kao delegati da nađemo mogućnost kako da se ta 

sredstva potroše ja mislim i nadam se da će administracija i predsednik imati razumevanja za 

naše predloge i da naše te predloge prihvati normalno u skladu sa zakonom i ako su 

argumentovani tada nećemo biti u situaciji da naša sredstva idu u suficit. Pristalica sam da se 

potroši budžet pa čak i da uđemo u minusu nego vraćati sredstva vladi Kosova iz razloga što smo 

mi siromašna opština i imamo gomilu problema a te probleme treba rešiti hvala. 

g.Seljman Osmani - Pozdrav svima, budžet za 2017 godinu to je završena stvar hteo sam samo 

neke stvari da iznesem, ovaj izveštaj kao izveštaj je sveobuhvatan mada ima nekih nedostataka 

međutim sugestije koje su dali kolege pre mene neka posluže za formiranje budžeta za narednu 

godinu. Ne bi trebali da se zadržavamo i analiziramo nešto što je već potrošeno, pošto smo mi po 

prvi put ovde i ne znamo kako su ta sredstva troše ne bi ulazio u dublje analize oko toga, samo 

bih imao par kratkih pitanja oko nekih stvari, najviše me interesuje pozicija specijalna 

medicinska oprema i neka to bude pitanje za direktora direktorijata zdravstva i socijalnih usluga, 

specijalna medicinska oprema u visini od oko stosedamnaest hiljada eura ipak to su velika 

sredstva te ja ne znam koja je to specijalna oprema, tražio bi odgovor ili objašnjenje u vezi ove 

kategorije ako može da nam direktor direktorata da odgovor ili eventualno predsednik opštine. 

Takođe mi nije jasno u vezi pozicije članstvo u Komori infirmiera Kosova, tristačetrdestijedan 

euro, ne znamo kako i zašto opština Dragaš plaća članstvo u ovoj komori, troškovi putovanja van 

zemlje u visini od oko šest hiljada molim vas da li su ti ljudi možda bili na karibima ili gde su 

bili suma od oko šesthiljada I petsto eura, ako su bili u interesu opštine da daju doprinos to je 

sasvim drugo ja ne bih više imao drugih pitanja, podržaćemo ovaj budžet mi kao jedinstvena 

goranska partija, i neka ovo bude poruka i pouka i neka shvate izlaganje mojih predhodnika da 

bude kao dobra namera za formiranje novog budzeta za 2018, tako cemo imati vise vremena i 

prostora za analiziranje nekih stvari.  
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g.Valon Shabani – Pozdrav svima, ja sam izvestaj u saradnji sa visokim finansijskim 

sluzbenikom pripremio na naj profesionalni nacin, nismo sakrili nijedan trošak, niti smo povečali 

nijednu kategoriju. Neki od delegata koji su bili i ranije znaju da je ovaj izveštaj samo za 

Skupštinu, dok izveštaj koji je poslat ministarstvu je nešto sasvim drugo i koji je skroz manje 

jasan te smo mi  sa službenicima nastavljajuči raniju praksu napravili ovaj izveštaj koji je i te 

kako detaljan i daje odgovore. Neka od pitanja koje sam zapamtio ću pokušati da odgovorim, 

većina vas je zainteresovana za zaduživanje, ovo je predstavljeno i u sistemu free balans, to je 

jedna suma koja nam je data od strane ministarstva, znači opština se nije zaduživala, 

Ministarstvo je uzelo dug i nama je poklonilo ta sredstva na ime duga, što je važno za našu 

opštinu jeste da mi ne plaćamo na ime tog duga ništa. To je predstavljeno u sistemu free balansa 

onako kako je i iskorišćeno. Sledeća kategorija u visini od 24 hiljada jeste suma koja je 

pripremljena za korišćenje, dok kod kolone 4 imate način kako je korišćena ta suma novca. Ono 

što je važno da znate jeste da opština nije uzimala nikakav dug i prema tome nema na ime duga 

nikakva zaduženja niti plaćanje. Jedno od pitanja je bilo takođe u vezi specijalne medicinske 

opreme u visini od oko stosedamnaest hiljada to vam mogu dokazati preko programa free 

balansa a to je sistem gde ne možemo niti mi a niti vi ista menjati te kao takve svi podaci koji se 

nalaze u njemu su istiniti. Što se tiče ove kategorije na 1 strani tamo gde se spominje dug imamo 

iskorišćenih oko 900 eura i od tih sredstava je za ostalo oko 1.000 eura onda na sledećoj strani i 

ponovo se spominje ista kategorija specijalna medicinska oprema,  ovde imamo sumu od 39.000 

to su sredstva koja su pripremljena za korišćenje, dok kod kolone 4 imamo 36.000 eura što znači 

da od 39.000 potrošeno je 36.000 nekoliko redova ispod se spominje specijalna medicinska 

oprema to su sredstva koja su iz sopstvenih prihoda kod 20 ponuda 21 tu smo pripremili još 

dodatnih 20.000 potrošnju međutim ta suma nije iskorišćena. Na sledećoj stranici imamo 

donaciju japanske vlade, donacija u visini od 70.000 EUR sva ta sredstva su iskorišćena u njima 

date svrhe te kao takva celokupna suma ovih sredstava iznosi ona suma koja se pominje na 

početku od 117.000. Bilo je pitanje takođe oko goriva za vozila, ja vam mogu u okviru mog 

izveštaja pomenuti institucije koje su trošile i potrošio naftu. Imajući u vidu da ste vi bili delegati 

i u prošlom sazivu, imajući u vidu da ovi troškovi za naftu nisu troškovi koji su napravljeni samo 

za jedan dan već su to troškovi koji su napravljeni za jednu godinu, naftu za centralno grejanje su 

koristile sledeće institucije: Opština Dragaš, srednja škola Ruždi Beriša, Centar za medicinsko 

zdravlje u Lopušnik, ul brodosavce, Glavni centar porodične medicine u Dragašu kao i Centar za 

socijalni rad i vatrogasna služba u Dragašu. Ovo su institucije koje su trošile naftu za centralno 

grejanje. Dok gorivo za vozila kao što znate najveći deo ovih troškova je napravila Opština 

imajući u vidu da koristi službena vozila. Onda nakon toga svi departamenti koji poseduju vozila 

su takođe trošila gorivo počevši od departmenta za šume, slanje osoba za hemodijalizu u Prištini, 

ovde takođe ulazi i prevoz učenika, iz većinske i ne većinske zajednice, kao što znate takođe 

Opština je pružala usluge transporta sportista iz Fudbalskog kluba Opoja i ostala dva klubova 

koja su formirana u našoj Opštini. Jedno objašnjenje dodatno koje ste tražili jeste i kategorija 

ugovorne ostale usluge, u ovoj kategoriji dobitnici su ustvari radnici koji su pod ugovorom sa 

posebnim to jest ugovorom kao i osobe koje su vršili čišćenje snega. Ovde ulazi i trošak za 
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održavanje vozila, tri plate dodatne plate za nastavnike koji su se penzionisali, onda ako se sećate 

imali smo i jednu vrstu bolesti stoke da je isplaćena suma u visini od oko 20.000, takođe u 

nastavku imamo troškove za isplaćivanje članova komisije koja je bila formirana za imenovanje 

ulica i trgova u opštini Dragaš. Jedan od delegata samoopredeljenja je takođe postavio pitanje u 

vezi ulja ili troškova za kupovinu ulja, želim da ga podsetim da ovo nije ulje koje se koristi u 

prehrani, već je to ulje koje se koristi za vozila, takođe jedno pitanje delegata iz Nisme u vezi su 

od oko 800 kao što i sami primećujete imamo dva različita termina jedna od definicija to jest 

termin A jeste budžet i rano a drugi termin koji se spominje jeste realizovano, budžetiranje znači 

planiranje, što znači da ako se prikupe sopstvena sredstva koja su planirana za prikupljanje onda 

da ako se prikupe ta sredstva za prenos tih sredstava će biti potrebno oko 800, ali ta sredstva nisu 

prikupljena i onda u cirkularnom pismu stoji da ako se samo prikupiti određena suma sopstvenih 

sredstava što se kod nas nije desilo, mi ne znamo koliko ćemo prikupiti sredstava onda iz tog 

razloga nastupamo tako, prošle godine bilo je predviđeno da se prikupe oko 800.000 eura 

nažalost opština nije mogla da prikupi tu sumu sredstava već je prikupila otprilike na pola oko 

400.000. Vredi pomenuti da ove godine kategorija kapitalnih investicija nam ide dobro, pre ove 

skupštine ja sam razgovarao sa službenikom za planiranje projekata i kancelarijom za javne 

nabavke i mogu da vam kažem da za ovo vreme koje sada provodimo na skupštini imamo 

objavljenih oko 15 tendera, 30 drugih tendera je već u proceduri, dok dosada je izvršen nacrt oko 

60 projekata, i sve je to od početka kada je predsednik preuzeo obavezu. 

g.Laurat Krasniqi – Ja sam govorio sa relativnim siframa a ne apsolutnim vrednostima. 92 % da 

se poveca jedna kategorija u ekonomskom aspektu nema nikakve logike. Ista budzetska 

kategorija. Zar da za isti vremenski period da se povecaju troskovi za 92 %, da li su otvorene 

nove skole, nisu, da li je zima trajala 8 meseci, nije. Da li ste vi uspeli da saznate gde je i kako 

otisla ta nafta, ko vam je krade, ja to neznam. A da vam negde curi to sigurno jeste, videcete vi to 

i sami kada budete pravili izvestaj za ovu godinu u narednoj godini. Vi zelite da uzmete 

odgovornost institucija koje su zloupotrebljavale naftu, jer zaista ima povecanje troskova za 

naftu, ja razumem da je povecanje 30-40 % ali ovo od 92 % je nemoguce.  

g.Valon Shabani – Pre nego da dođem na ovu skupštinu ja sam razgovarao sa visokim 

službenikom za finansije i kancelarijom trezora, neke šifre su možda zabrinjavajuće ali moram 

da vam kažem da ja i ako dolazim iz političke partije PDK nemam nameru da nikoga branim. 

Onog momenta kada budem otkrio bilo kakvu zloupotrebu javnog novca ja ću javno osuditi 

osobu i ne samo preko Facebooka nego i na legitiman način. Ja govorim na osnovu činjenica i na 

osnovu izveštaja četiri finansijska službenika a ako vi sa druge strane sumnjate u ove procedure 

možemo slobodno formirati jednu komisiju i da odemo kod finansijskog službenika te da 

ispitamo sve činjenice imajući u vidu da ste vi predstavnici naroda i da stvar završimo onako 

kako liči. Na osnovu finansijskog izveštaja sve fakture su u redu i ispravne i vi takođe znate da li 

je to finansijski službenik ili je direktor direktorata finansije i ekonomije ne možemo mi biti 

odgovorni za veću količinu nafte koja će se potrošiti u nekoj od institucija. Finansijski službenici 

su obavezni da prate ispravnost u finansijskom smislu da li računi ispunjavaju uslov za isplatu. U 



13 | P a g e  
 

onom momentu kada se utvrdi da račun ispunjava kriterijumi onda se vrši isplata istog tog 

računa. Hoću da vam kažem da u kancelariji trezora postoje svi mogući podaci koji govore o 

procesu isplate i da u toj kancelariji postoje sve fakture i računi koje su naplaćeni i realizovani. 

g.Samidin Xheladini - Direktore dovoljno je to što ste dobili komplimente na vaš rad međutim za 

realizaciju nemojte opravdavati nikome vi ste ovaj mandat dobili veoma čisto i budite obazrivi i 

nemojte opravdavati određene fakture to vam govorim za vas lično i za predsednika takođe, mi 

uvek dajemo kritike a to radimo iz razloga što želimo dobro svakome, takođe dajemo i sugestije i 

sve što je potrebno ali i svi ostali trebate zajedno sa nama dati doprinos da se ne dešavaju 

havarije kao što su se ranije dešavale. Ovo je izveštaj o troškovima, mi možemo ovde govoriti 

dan i noć ali ništa ne možemo izmeniti iz razloga što su ovo već realizovana sredstva. Svakako 

bilo bi puno manje bolnije kada bi ste nam dali prava objašnjenja u vezi određenih troškova. Ja 

nisam dobio adekvatan odgovor za gorivo za vozila jer ove godine je bilo oko 146.000 kada je 

prošle godine bilo 76.000, takođe kategorija za održavanje vozila imali smo sumu od 89.000 eura 

takođe sam postavio pitanje u vezi održavanje investicija to je jedna nova suma novca, imamo 

enormno povećanje troškova za kancelarijski materijal, od 30 i nešto hiljada eura na 56.000. 

Takođe kategorija ugovorne usluge šta predstavlja ova suma od oko 60 eura na ime ugovornih 

usluga. Na strani broj 27 da kažem da ćete se vi kao novi službenik suočavati sa problemima u 

vezi kategorije koja je pomenuta na strani broj 20, gde se kaže da je advokat obavestio opštinu da 

su u procesu sudski procesi i da je odvojeno 248 hiljada za kontigantne obaveze, ovo treba da 

znači da mi ako ne budemo oprezni u raznim procedurama kao što su tenderske procedure i 

slično mi ćemo uvek plaćati harač nekome, jer ovim sredstvima ćemo morati plaćati troškove 

nekome koji je uzeo tender to jest plaćati njegove troškove sa novcem poreskih obveznika. 

Nemojte misliti da smo mi destruktivna opozicija jer se mi brinemo za javni novac čak možda 

više nego i vlast. 

g.Shaban Shabani - Poštovani prisutni, ja ću pokušati da dam određena objašnjenja povrh onih 

koji je dao direktor direktorata za ekonomiju, moram na samom početku da navedem činjenicu 

da sam ubeđen u dobre namere svih delegata ove skupštine te da vam dam vid ubeđenja da se 

itekako brinem o javnom novcu to jest novcu građana te se zalažem da bilo kakva ili koja vaša 

diskusija koja se tiče dobrobiti upravljanja javnog novca da će biti uzeti u obzir sa najboljom 

namerom kako od strane mene tako i od tužbenika koji se bave ovim poslom. Mi smo pokušali i 

učinili sve da vam dostavimo detaljan izveštaj kao što je u ovaj ispred vas, svakako kao što je i 

direktor rekao ovaj izveštaj se razlikuje od onog koji je poslat ministarstvo. U vezi ovog izveštaja 

nam se pruža mogućnost da razmatramo i dajemo različita mišljenja u vezi slučajeva potrošnje 

javnog novca, bilo gde u svetu kada se razmatra izveštaj o potrošnji javnog novca debate su uvek 

da kažem vruće jer su intenzivnije i duže što je veoma normalno kada se govori o novcu uvek u 

tom smislu imamo dva pravca znači prvi pravac jeste iskorišćavanje javnog novca na način kako 

treba i drugi pravac jeste zloupotreba tih sredstava, mi imamo dosta službe koje vrše isplate a u 

isto vreme su itekako odgovorne, ja ću biti veoma srećan ako se svi mi ovde angažujemo da što 

najbolje možemo. Javni novac meni ne čini uslugu onaj koji mi bude branio na ovoj skupštini 
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svakako ne da 1 službenik zloupotrebljava službeni novac svakako mi nije učinio čast već je 

učinio nečasno samom sebi, iz tog razloga ako bi moglo da pređemo na rekapitulaciju ovog 

našeg izveštaja, sa druge strane, ja vam obećavam da i pored primedbi koje su date opština 

Dragaš mogu vam reći ima svoj finansijski stabilitet,  u izveštaju je pomenut dug međutim kao 

što je i direktor objasnio opština nema nikakvih zaduživanja već i ostale vlasti prije nas koje su 

bile u ovoj opštini nama nisu ostavili nikakav dug koji trebamo isplatiti.  Većina diskusije 

delegata bila je zabrinutost u vezi toga zašto nam se vraćaju sredstva u suficit, nije tek tako reći 

samo zašto već postoji zaista i vid obrazloženja u vezi toga zašto nam se sredstva vraćaju, 

svakako i pored ovoga što kažem vidim da je itekako potrebno pristupiti na drugačiji način 

potrošnji javnog novca. Možda bi to bila jedna od preporuka ove skupštine, da ja prvenstveno 

kao predsednik opštine a i svi moji službenici u sektoru finansija budemo obazrivi i pažljiviji u 

procesu potrošnje javnog novca. Moramo takođe znati da prenos određenih sredstava iz godine u 

godinu ne znači ne potrošnja tih sredstava jednog sektora već znamo da recimo u prošloj godini 

smo imali kategoriju budžeta za koju nismo imali dovoljno novca te smo tražili povećanje te 

budžetske kategorije, te se time povećavaju sredstva koja se ne iskorišćavaju i onda se vraćaju u 

suficit ujedno imamo i povećanje budžeta iz godine u godinu govori se o generalnom budžetu. 

Znam da niko od vas nije za to da se ne trosi ali celokupna ideja je u tome da se trosi na 

racionalan i transparentan nacin. Zahvaljujem onima koji su dali doprinos, a zaista zloupotreba 

nema politicku partiju. Kod goriva zelim da kazem da ovu sumu ne mogu da potrose samo tri 

vozila, tu se ne razumemo, tu su i vozila kao sto je direktor pomenuo za transport pacijenata za 

hemodijalizu, imamo futbalske klubove, svi smo se zalagali da im pomognemo, jedva 

prezivljavaju. Treninge, utakmice i ostalo, nista ne krijemo. Šofera kojeg angažujemo subotom i 

nedeljom dobija po 20 eura dnevnicu, što je zakonski, ne možemo ništa da krijemo, zato kažem 

da sam ja zahvalan što nas nadgledate. Ako kažete da se sniže troškovi goriva, to čemo i uraditi 

ali moračemo da sankcionišemo recimo futbalske klubove, što je NVO i za mene je veoma lako, 

kazaću da nemam obaveze prema njima. Analaizirajte malo dublje nisu samo to opštisnska 

vozila, a sa druge strane ako budete primetili zloupotrebu opštinskih vozila nemojte slobodno 

dolaziti nama, već direktno u sudu. Imenom prezimenom, nema potrebe da se iko skriva. 

Subvencije i transferi nije da su povećani već je ovo zaostatak iz prošle godine, mi ćemo 

pokušati da povećamo ovu kategoriju jer zaista ima puno onih koji imaju potrebe. Sa ovih 23.000 

eura nemožemo vršiti subvencije u poljoprivredi. Održavanje vozila, zaista je suma velika za ovu 

kategoriju, ali kada imate vozila u stanju kakva su naša, autobusi su dotrajali, vatrogansa vozila 

isto. Održavanje puteva u zimskoj sezoni, kada budemo došli do zime moramo svake godine 

uložiti po 1000 eura za popravke, tu bi mi trebali da imamo vaše preporuke, da se otvori tender i 

za čišćenje snega i za transport učenika. Bolje dati više novca i rešiti problem nego svake godine 

ulagati a nemati rezultate. Što se tiče inkasacije zaista je inkasacija u dobrom stanju. Ne možemo 

da uspemo da inaksiramo sredstva iz svih izvora, a možemo više. SS Ruzhdi Berisha je dat 

odgovor. Imamo odvojenih sredstava za sufinansiranje u kulturi. Imamo potencijalne donatore 

zato smo odvoijili tu sumu. Što se tiče vodovoda, zaista je ovo pitanje važno za gradjane, ja sam 

potegao procedure za re procenu projekta, ja sam mišljenja da se ide preko suda i da se potegnu 
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sudske procedure protiv izvođača radova. Da se ovo pitanje završi. Nažalost nama se vračaju 

sredstva iz sopstevnih prihoda 300-400 000 eura i gubimo 20-30 000 iz granta vlade.  

g.Betim Merdiu – Prelazimo na glasanje. Ko je za usvajanje godišnjeg finansijskog izveštaja 

troškova za 2017 godinu? 17- ZA, 5-PROTIV, 1-UZDRŽAN.  

 

Treća tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tačke imamo: Razmatranje i usvajanje Predlog Odluke o prenosu 

sopstvenih nepotrošenih sredstsva iz 2017 u 2018 godinu koja je praksa svake godine, ako imate 

primedbe i dopune izvolite. 

g.Nexhat Isufi – Kao što se vidi i ove godine imamo prenos sredstava, ove godine malo više 

zabrinjavajuće, ja bi zatražio od članove komiteta, da li su napravili neku izmenu ili su samo 

preneli skupštini. Imamo tabelu po fondovima kao i po budžetskim kodovima. Uvek nam se 

govorilo da ako su zaostala sredstva iz skupštine da mogu otići samo skupštini. Ja sam čitao 

Zakon o LS-i i nisam mogao da nadjem ništa u vezi toga. Dok, se ne slažem sa ovim tabelarnim 

redom koje je ovde načinjen iz razloga što, mi u skupštini trebamo imati taj minimalan budžet 

koji će trošiti po 6 eura za po jednu flašicu vode. Ova sala, ova skupština, a uvek smo govorili da 

treba da liči na salu delegata, gradjana onako kako zaslužuje. Jer svaku delagaciju koja dolazi 

primamo ih ovde, svih kategorija, skup žena, dece, amabasadori i ostalo. Ne liči na salu 

skupštine, te se mora hitno odvojiti budžet iz sopstvenih prihoda za ovu salu. Znači ova sala ne 

liči uopšte na salu skupštine tako da kao što sam i rekao urgentno treba da se odvoje sredstva iz 

sopstvenih prihoda za investiciju u ovoj sali. Ja sam drugačije predvideo da ne izlazimo za 

govornicom već da sa mesta diskutujemo, znači kada budemo izlagali naše govore da imamo na 

samom našem mestu gde ćemo sedeti pripremljeni materijal. Reviziju budžeta smo prošle godine 

imali malo pre isteka roka, iz razloga što je ministarstvo tražilo da izvršimo reviziju pre isteka 

mandata, oni koji su u komitetu za politiku i finansije to bolje znaju, tada smo mi izvršili 

određene revizije budžeta, ja sam tada bio najzainteresovaniji, i sa bivšim visokim službenikom 

za finansije smo debatirali kako ovde tako i van skupštine u vezi kontejnera u opštini koji su 

ustvari postali smeće a ne kontejneri za smeće, u vezi istih imamo puno primedbi od strane 

građana te smo u vezi toga tada odvojili oko 10.000 eura, ta sredstva smo odvojili iz dve 

budžetske kategorije pet iz jedne kategorije 5 iz druge kategorije, i ta stvar danas nije realizovan. 

Znači ta lokalna vlast je završena taj period je već prošao. Ako mislimo za dobrobit građana 

svakako te postojeće kontejnere moramo udaljiti. Ovo nije za mene lično već se svi moramo 

angažovati kako bi živeli u jednom dobrom ambijentu postavlja se pitanje zašto ne postaviti 

kontejnere i u parkovima i na trgovima, kao što znate sada smo formirali i trg Adema Jašarija 

može se i tamo postaviti kontejneri. Imamo tehničku školu u Prizrenu koja skoro da daje džaba 

kontejnere. Jer gradjani kažu, oni su zaduženi za smeće i oni moraju prikupljati smeće ili da kupe 

kontejnere. Zašto da ne skinemo od kancelarije predsednika 10.000. Kada smo planirali budžet 
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prošle godine ovoliko je bilo namenjeno za kancelariju predsednika sada plus dodamo još 30 000 

eura za predsednika. Za kancelariju skupštine 10.000 eura je malo, da li su na komitetu za 

politiku finansije razmatrali u vezi ovog pitanja, da li su razmatrali za studijsku posetu, 

renoviranje sale ili šta god bilo ne želim da se mešam u te stvari. Administracija i personel 

budžetska kategorija 13, 44.000 se dodeljuje za kancelariju administracije a kada se već zna da 

smo već u budžetu opštine odvojili sredstva za administraciju. Ako ova sredstva nisu potrošena a 

mislim da nisu zašto da se odvajaju još više sredstava za ovu istu namenu. Da li je u pitanju da li 

smo povećali osoblje u administraciji ili neki drugi posao koji zahteva ovoliko novca, dajte da 

skinemo iz administracije 15.000 euras, kod urbanističkog planiranja ovde se kaže naknada za 

sudske odluke, ja znam da opština Dragaš već pet godina nijedan sudski proces nije dobila znate 

li šta sam preporučio ne želim da tužim na primer Nedžada niti onoga koji se bavi tenderom jer 

ću izgubiti sudski proces jer nemamo tu snagu da dobijemo sudske procese tako ovde idu stvari. 

Ja mislim da ovde se trebaju skinuti još 10 000 eura. Popravka putne infrastrukture mislim da je 

70 000 eura malo jer kao što svi znamo na svim putevima su se pojavile rupe na onim putevima 

gde je nadležno ministarstvo je druga stvar ali i na putevima gde smo mi nadležni isto ima 

potrebe za ova sredstva. Sufinansiranje sa donatorima verovatno je planirano nešto a nije 

potrošeno. Takođe, ponovo se ponavlja urbanističko planiranje kategorija za nacrt projekata novi 

projekat, molim vas da u ovoj kategoriji ne pominjete inspekciju, zašto? Ekonomsko pravilo 

glasi da onaj koji radi on treba da bude i nagrađen onaj koji ne radi on treba da bude kažnjen, 

osim nekih propusta koje imamo kao što je na primer da neposedujemo deponiju za čvrsti otpad, 

ja imam zapisano sa koordinatama svako mesto gde smo mi sami stvorili ilegalne deponije, znači 

osoba je srušila kuću i otpad od te kuće je bacila pored mosta to se dešava isto u selu Rapča, selo 

koje sam ja predložio da bude proglašeno za ekološko selo, zato što svi stanovnici ovog sela 

plaćaju smeće, međutim, pre nedelju dana ja sam posetio ovo selo i kada smo ušli u ovo selo 

videli smo da na ulazu u selu kod mosta ljudi su bacali čvrsti otpad, šta sada da radi inspekcija 

oni zaista trebaju da u ovakvim slučajevima kažnjavaju počinioce. Onaj ko mi narušava životnu 

sredinu mora biti kažnjen jer drugačije ovi ljudi ne mogu razumeti. Tako da ja nisam za da se 

dodele ova sredstva jer inspekcija prvenstveno treba da završi posao za koju je pozvana. Za 

kulturu omladinu i sport prošle godine koliko sam ja upoznat dodeljeno je oko 51.000 za 

renoviranje Doma kulture, ja sam i njima skinuo 10 000 eura jer su većina poslova na Domu 

kulture već završeni. Poštovane kolege, ova lista za prenos sredstava zaista treba da se definira 

tačno na onim destinacijama gde treba na osnovu zakona o lokalnoj samoupravi nigde nisam 

mogao da nađem da prenos sredstava mora otići iz jedne kategorije u istu kategoriju. Molim vas 

da počnete da radite jer zaista sve dok radite za sebe radite i za građane. Svi smo jednoglasno bili 

saglasni da se ova sala treba renovirati. 

g.Velid Hadzisin – Hvala predsedavajući, ovaj predlog odluke o prenosu nepotrošenih sredstava 

iz 2017 u 2018 godinu nam daje jedan prikaz gde bi se ta sredstva trebala potrošiti. Ne znam da li 

je predsednik sa svojim direktorima obavio konsultaciju sa ministarstvom, dali se može vršiti 

promena iz destinacije u destinaciju, iz različitih kodova, ako nije to uradio onda je već kasno jer 

je ova odluka već došla na dnevni red. Ja bih skrenuo pažnju na jednu poziciju a to je broj 10, i 
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to je izgradnja puta Rapcanski Most granica, i zato su namenjena sredstva u visini od 10 000 

eura, koliko sam ja mogao da izračunam ova suma je dovoljna za izgradnju 100 ili 150m asfalta, 

ukoliko se radi o izgradnji puta. Ukoliko se radi za izgradnju puta ova sredstva su veoma niska i 

drugo što bih trebao da skrenem pažnju je da iz pozicije popravka putne infrastrukture pod 

brojem 8, mi smo imali jedan zajednički projekat sela Restelice i sela Kapre u kojima bi trebalo 

izvršiti pokockavanje ulica, mislim da je u selo Kapre ovaj projekat završen a sredstva u iznosu 

od 40 000 eura nisu realizovana koja su trebala biti namenjena za selo Restelica. Mi smo izvršili 

merenja zajedno sa opštinskim direktoriatom, ljudi su videli ova merenja i sada se osećaju 

prevarenim zato što ta sredstva uopšte nisu realizovana. Obzirom da se radi o sredstvima iz 

sopstvenih prihoda logično je da bi smo ta sredstva mogli koristiti za istu namenu i ove godine. 

Međutim, ukoliko to nije moguće razgovarajmo zajednički, neko će možda reći da sam ja 

lokalista, razgovarajmo o tome da smo pre nekoliko dana imali problema sa klizištem u selo 

Restelica i dalje imamo problema privremeno je problem saniran ali će problema i dalje biti, zar 

nemožemo iz neke druge pozicije izvući sredstva nekih 30 ili 40 000 eura kako bi se napravili 

potporni zidovi ili na način kako su geodete koje su bile na licu mesta preporučili. Govorimo o 

konstantnoj opasnosti na regionalnom putu Prizren Restelice, pogotovo od Globočice do 

Restelice gde postoji konstantna opasnost od odrona i na kraju krajeva se vraćamo i ne 

investiramo ništa u tom pogledu. Mislim da bi iz ovih sredstava trebalo izdvojiti određenu sumu 

u bilo kom pogledu jer zaista ima osnova da se investira u tom pravcu to jest za sanaciju klizišta 

ili za sanaciju nekih potencijalnih odrona i slično. 

g.Samidin Xheladini - Predsednik opštine i opštinska vlast ne trebaju više orijentisati na 

rešavanju problema vode, gde postaviti prioritete kao što su kanalizacija putevi i ostala 

infrastruktura. Dok sa druge strane mislim da se trebaju smanjiti troškovi za robe i usluge. Na 

način kako bi se svi građani okoristili o kapitalnim investicijama u našoj opštini. Ranije neki 

putevi su bili planirani da budu asfaltirani od strane centralne vlasti, te su obezbeđena sredstva u 

visini od nekoliko miliona eura, mi nemamo nikakve informacije šta se desilo sa tim sredstvima 

dali će se iskoristiti, dali su iskorišćeni jer putevi koji su planirani nisu završeni te ostajemo u 

nadi da se ta sredstva i dalje mogu iskoristiti. To su bili putni pravci Zaplužje Trokan, Restelica. 

takođe smo očekivali i očekujemo da se stavi u funkciju centar za malu decu ili vrtić koji je 

napravljen u Dragašu. Bilo bi dobro da nam date objašnjenje u vezi dali imate plan kako rešiti 

pitanje centralnog vodovoda jer taj vodovod nije u funkciji i građani imaju potrebu za vodom, 

nacrt projekata 30 000 eura, bilo bi dobro da nam kažete koji projekti se predviđaju za nacrt i 

vidi se pozitivna dispozicija da više opštinska vlast ne radi sa predmerima i predračunima, već sa 

projektima, stvar koju pozdravljamo te se nadam da će se tako i nastaviti. Pošto je imalo 

zaostataka u kategoriji robe i usluge bilo bi dobro da se ta sredstva iskoriste u kapitalne 

investicije. Predsedniče opštine, predsedavajući skupštine, potpredsednik opštine svi ste vi iz 

mog sela i 1 delegat, ja sam sam u opoziciji ali svakako treba da znam da li ste razgovarali u vezi 

regulacije mosta u selo Brodosavce i kakav plan imate jer je to zaista urgentna potreba građana. 

Bilo bi dobro da na početku izlaganja predsednik opštine nam da objašnjenje gde je i kako 

planirao da ova sredstva koja su namenjena za prenos gde je planirao da budu i kako iskorišćena. 
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g.Hajrudin Hodza - Ja bi se samo kratko nadovezao i dao bi jedan predlog u vezi gospodina 

Velida, broj 8 suma namenjena za izgradnju putnih pravaca, gospodo delegati pošto ima takvih 

koji znaju i koji ne znaju da se u Restelici dogodilo klizište velikih razmera da nismo imali put 

15 dana, zahvaljujući kompaniji Drini, i opštinskim organima koji su izašli na licu mesta pa smo 

u neko vreme put čistili i uradili da put bude prohodan. Ja nisam lokalista ali je zaista velika 

potreba, ispod tog klizišta svakog dana prolazi preko hiljadu putnika, prolaze učenici prolaze i 

ostali građani ne samo iz Restelice već iz čitavog Kosova. Ja želim da predložim imajući u vidu 

da su ovo slike ako niko nije video kako izgleda taj deo puta, ovako izgleda to klizište, na tom 

klizištu ima puno da se radi u tom samom klizištu se nalaze tri kaptaže, ostavimo vodu sa strane 

neka se građani snalaze neka pune vodu na druga mesta, ali je potrebno najmanje oko 30 000 i 

zbog toga predlažem da se investiraju ta sredstva i da se zaustavi ovo klizište ako je ikako 

moguće. Te tražim od predsedavajućeg da ovaj predlog stavi na glasanje, jer nije samo u 

Restelici nisu samo Rasteličani već svi građani koji tu prolaze. 

g.Munir Jonuzi – Pozdrav svima, mene zanima stavka 10 u pitanju je izgradnja puta verovatno se 

ovde misli na rekonstrukcija ili renoviranje mosta. Svi koji su išli u pravcu Rapča znaju da za to 

mesto i da je taj most u veoma lošem stanju. Zemljište oko tog mosta je dosta eroziralo, te da je 

potrebna sanacija tojest da je potrebna dobra rekonstrukcija. Treba izgraditi dva bočna zida treba 

izgraditi dva potporna zida koja će dovesti do toga da jednom za svagda rešimo ovaj problem 

oko mosta za selo Rapča. Ovaj most je skoro rekonstruisan ali nažalost ponovo moramo da 

intervenišemo na njemu. Ja ću predložiti sledeće za taj most prema selu Rapča, da se postojeća 

suma poveća od 10 000 na 20 000 eura ili da se prvo uradi taj most pa da se nastavi sa 

izgradnjom puta prema granici. Da rešimo jednom za svagda ovaj problem. 

g.Zaim Hajredini - Ono što sam hteo da kažem ranije jeste da je možda najbolje bilo da 

predsednik na samom početku da objašnjenja u vezi pozicija koje se nalaze u ovoj predlog 

odluci, te nakon toga obrazloženje u vezi načina raspodele ovih sredstava ili možda direktor 

departmenta, kada bi znali ustvari o čemu razgovaramo, i imali bi opravdanje za sume koje su 

namenjene za raspodelu tako da tražim da izađe predsednik za govornicom i da obrazloženje na 

način kako ne bih razmatrali već sat vremena u vezi predlog odluke već da nam predsednik da 

detaljna objašnjenja u vezi raspodele. 

g.Vehbi Nazifi – Ja bih zatrazio da predjemo na glasanje jer ako ovako nastavimo svako za svoju 

lokaciju izgubicemo mnogo vremana. A kada budemo imali predloga za sela da to uradimo 

prilikom formiranja budzeta. Imam jednu primedbu za most u selu Rapča, ako je u pitanju samo 

sanacija mislim da je 10 000 eura puno, ja tamo često prolazim i znam kakvo je stanje, čak se sa 

pola sume može intervenisati. A ako je izgradnja od početka onda neznam koliko bi koštalo. 

Većina investicija za prenos je dobro odradjena, sada ne možemo pojedinačno tražiti investicije. 

Ako ćemo tako, mogu da kažem da naš put do planine je ostao na pola. Ali ne želim da 

predložim jer će se otvoriti pitanje i ostalih sela, tako da predlažem da ovaj predlog odluka 

prodje onako kako je i napravljena od strane nadležnog departamenta.  
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g.Velid Hadzisin – Ja bih samo na kratko iskoristio pravo na repliku, zato što je situacija u 

Restelici urgentna, zato smo mi tražili da se to izdvoji od sopstvenih sredstava ne potrošenih iz 

prošle godine. Ukoliko kolege smatrajau na to nije urgentno neka dodju i neka borave kada su 

obilne padavine u Restelici pa će morati i da čekaju pod dan –dva da se put otvori. S obzirom da 

urgentna situacija ovaj predlog je došao onakav kakav je došao a i pored toga imamo pravo iz 

razloga što smo izgubili 40 000 eura iz prošle godine zbog neažurnosti direktorijata. 

g.Shaban Shabani - Poštovani delegati možda bi bilo najbolje da na samom početku uzmem reč i 

dam određena objašnjenja, ovaj predlog za prenos sredstava nije slučajan mi smo se pre ovoga 

konsultovali sa ministarstvom kako bi odredili ove pozicije te da napravimo nove projekte sa 

novim kodovima. Moramo znati a i to smo često spominjali da iz jedne kategorije to jest iz 

kategorije robe i usluge se ne može vršiti prenos sredstava u nekoj drugoj kategoriji. Može se 

desiti prenos sredstava iz jednog direktorata u drugi direktorat ali nikako iz jednog ekonomskog 

koda u drugi ekonomski kod. Mi možemo i drugačije glasati danas međutim, ministarstvo je 

nadležno za krajnju odluku imajući u vidu da su robe i usluge i te kako potrebna kategorija za 

normalno funkcionisanje departmenta. Čak ponekad je potrebno i povećavati ove kategorije iz 

razloga koje su poznati organima. Jedan deo projekata kao što znate bio je usvojen još od prošle 

godine e sad zašto se ti projekti nisu finalizirali to smo već razmatrali u prošloj diskusiji ali kako 

god bilo mi smo dužni da ponovo predstavimo te iste projekte ako nemate ništa protiv ja ću 

krenuti pojedinačno sa svakom kategorijom. Na samom početku imamo kategoriju skupštine 

opštine, kao što vidite imamo 10 000, poštovani delegati i eventualno ako se u okviru plana rada 

skupštine DS i da se realizuje neka studijska poseta, gde god bilo da li će to biti studijska poseta 

na Kosovu ili van Kosova, na neki način mi smo predvideli jednu takvu obavezu kako bi vam 

obezbedili ta sredstva za eventualne vaše aktivnosti. Kod kategorije subvencije videli ste da su 

tako smo i dali objašnjenje u prošloj tački dnevnog reda da su ovo sredstva koja su zaostala i nisu 

realizovana iz kategorije subvencije, tako da se ova zaostala sredstva prebacuju isto na istoj 

poziciji ove godine. Kod predsednika opštine imamo kategoriju robe i usluge morate znati da 

ovo nije samo za potrebe predsednika opštine ali znajte da imamo dosta službe koje su direktno 

povezane sa kancelarijom predsednika opštine.  Takođe je isto i u administraciji i personela kao i 

kod direktorijata zdravstva. Što se tiče glavnog ili centralnog vodovoda videli ste da takođe 

postoji određena suma novca, ono što sam hteo ja da kažem jeste da sam juče imao razgovore sa 

predstavnicima ministarstva finansija sa kojima smo se dogovorili i da odvojimo određena 

sredstva u smislu sufinansiranja za pribavljanje novog kamiona za vatrogasce, obaveštavam vas 

da je taj ustvari kamion polovan već korišćen, ali je zaista dobro održan i poseduje dobre 

karakteristike. Vi znate da mi ovde u našoj opštini ne stojimo dobro sa opremom vatrogasne 

službe. Ustvari ovaj kamion je na neki način donacija sa određenom sumom novca koji treba da 

se isplati od strane organa koji će primiti tu donaciju to jest nas. Ja mislim da u vezi ove pozicije 

možemo dobiti vašu podršku i da preko kategorije određene kategorije vršimo uplatu novca, jer 

sa 12 000 se ne može čak ni diskutovati da može biti kupljen kamion za vatrogasce ili kamion za 

čišćenje snega. Mi smo obezbedili u konsultaciji sa ministarstvom finansija kod za kupovinu 

ovog kamiona i planirali smo da zatražimo vašu saglasnost za odvajanje oko 15 000 za ovu 
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namenu. Mi smo razmatrali i došli do zaključka da iz pozicije centralnog vodovoda odvojimo 

ovu sumu novca za pomenutu namenu. Neka predlog bude 16 000 eura. To su ustvari sopstvena 

sredstva i da se nešt ne realizuje ponovo će se ta sredstva vratiti nama. Odluke za eksproprijaciju 

iz suda to su odluke koje se vrše za namenu za potrebu eksproprijacije. Popravka putne 

infrastrukture to su sredstva u visini od 70 000 eura, vi znate da prošli put prošle godine smo 

imali određena sredstva za ovu kategoriju u visini od 30 000 eura, razmatrali smo da sa ovim 

sredstvima intervenišemo tamo gde smo imali prirodne nepogode kao što je selo Brezne, 

Bresane, razmatrali smo takođe predlog da se sagrade stanice za čekanje autobusa, sve što bude 

se desilo u međuvremenu se može realizovati sa ovom sumom koja će biti odvojena na ime 

popravke putne infrastrukture. Ne slučajno su isplanirana ova sredstva. Sufinansiranje projekata 

sa donatorima mi imamo određene kontakte sa donatorima neki dogovori su već potpisani neki 

su u čekanju na potpisivanje ne bi bilo loše da odvojimo sredstva i za ovu poziciju. Izgradnja 

puta Rapcanski Most, neko je pomenuo da suma u visini od 10 000 eura može biti velika ali kako 

god bilo ako zaostane bilo koja suma od ove se može ponovo iskoristiti u narednom periodu. Mi 

smo planirali da se prvenstveno sanira most na tom delu puta te da se posle toga radi sa 

izgradnjom puta. Odvojili smo 30 000 eura ako se sećate prošle godine tako da se ovih 10 000 

eura stavljaju zajedno sa pomenutom sumom, ako ostane suma bilo koja od izgradnje mosta će 

biti prebačena za dodatno izgradnje puta. Izgradnja Doma kulture kao što znate predvideli smo 

40 000 eura, zaista je ova suma potrebna jer je potrebno intervenisati u sali ovog Doma kulture, 

mi smo prošle godine odvojili još 50 000 eura tako da za namenu Doma kulture ukupno imamo 

odvojenih 90 000 eura, u procesu smo da možda zajedno sa ministarstvom kulture iznađemo 

mogućnosti sufinansiranja ovog projekta, te da ovaj Dom kulture najzad bude u funkciji. Što se 

tiče nacrta projekata u pitanju su sredstva za nacrt projekata za 2019 godine, možda ova suma 

sredstava nije dovoljna međutim planirali smo da makar one veće projekte imamo način kako da 

ih napišemo preko ovih sredstava. Da na način pronađemo nekakvu kompaniju koja vrši 

profesionalno nacrt projekata te da ubrzamo tenderske procedure. Kultura omladina i sport sam 

pomenuo malopre. Sufinansiranje ovde piše 7 000 mi imamo odvojenih još 30 000 eura ako se 

sećate znači imamo ukupno oko 37 000 eura koji nas očekuju za saradnju sa različitim 

organizacijama i mogućim donatorima. Ne želim da vam namećem ali zaista želim da kažem da 

kod robe i usluge ne možemo ništa menjati. Ponovo ponavljam za novi kod u saglasnosti sa 

ministarstvom finansija a to je nacrt projekata što je novi projekat i predlog za kupovinu novog 

kamiona za vatrogasce to jest korišćenog kamiona za vatrogasce iz pozicije centralnog vodovoda 

normalno sve ovo sa vašom saglasnošću. Takođe se govorilo o sali skupštine mi smo razgovarali 

sa donatorima u ovom slučaju sa turskom vladinom organizacijom koji će možda uzeti u obzir 

naš predlog za renoviranje opštinske sale te da nam stvore uslove za rad. Ako ovaj projekat sa 

ovom vladinom organizacijom ne uspe ja mislim da bi trebali da tokom revizije budžeta ubacimo 

i predlog u vezi renoviranja skupštinske sale. Što se tiče sela Restelica mogu da kažem da je 

zaista stanje alarmantno ali ono što smo mi i u granicama naših mogućnosti mogli uraditi jeste da 

smo alarmirali na vreme centralne vlasti u Prištini. Problem je u tome što ne znamo da 

predvidimo šta se može desiti iz razloga što je rizik konstantan, nije problem u tome odvojiti    
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20 000 eura za određene investicije ali zaista pitanje zahteva veći angažman i možda ako čak 

pošaljemo nekog od ekonomskih operatera možda napravi i više štete nego što će napraviti 

koristi. Očekujemo da imamo detaljni izveštaj što je i obećanje ministarstva infrastrukture, kao 

što ste upoznati nije pitanje samo odrona zemljišta već imamo i određene stene koje stvaraju 

problem i rizik po građane. Svakako je opština uradila sve što je u njenoj moći međutim 

kapaciteti opštine su ograničeni, još jednom na kraju želim da kažem da određene stvari koje 

nisu predviđene u predlog odluke o prenosu sredstava nije iz razloga što ne želimo investirati u 

određenim poljima već što postoji procedura o određivanju projekata za finansiranje. Što se tiče 

mosta u selo Bresane kao što znate imali smo jedan dogovor sa nadležnim ministarstvom onda će 

se oni zalagati za renoviranje tog mosta, nadam se da ćemo dobiti donaciju od strane ministarstva 

kako ne bi trošili svoj novac. Put za Zaplužje je trogodisnji projekat. Sledeće godine se završava 

taj projekat do tamo gde je bilo i planirano na osnovu informacija koje imam znači ostaje još  

102 000 eura da se projekat završi u potpunosti. Što se tiče sela Restelica tu je predviđeno znači 

da se izgradi jedan deo jednog zida, takođe smo imali sređivanje ili uređivanje puta Plajnike 

Zrze, ovo je bilo otprilike ono što sam hteo da iznesem. Ja bih vas zamolio da podržite ovaj 

predlog odluke sa izmenom kao što sam i ranije rekao ubacivanjem novog koda kupovine 

kamiona za vatrogasnu službu.   

g.Nexhat Isufi - Želim samo da se pridružim predsedniku u njegovom izlaganju i da kažem da na 

osnovu ovoga to jest njegovog izlaganja jasno je da u vezi ovaj predlog odluke i te kako može 

doći do određenih izmena. Znači renoviranje sale može ući u ove projekte iz razloga što je to 

usluga, možda je zaseban kod ali svakako može ući u robe i usluge. Druga stvar su takođe usluga 

i kontejneri koji su bili obećani još prošle godine, i to je usluga to jest komunalna usluga te robe i 

usluge mogu pokriti i pomoći preko kancelarija predsednika i kancelarije određenih 

departamenata. Želimo da nađemo način kako da ubacimo i ove stvari koje su tražene u ovom 

predlogu odluke sa druge strane da je i milion i 200.000 ponovo ne bi pokrile potrebe građana 

koje imaju u našoj opštini. Ja se u potpunosti slažem za kupovinu kamiona za vatrogasnu službu, 

znači trebali bi da podnesemo zahtev ministarstvu za stvari koje su najsitnije radi intervencija, 

predsednik je tokom izlaganja pomenuo samo kamion za vatrogasnu službu a mislim da je 

kamion za smece ostavio za naredni mandat. Da li ova kategorija može ući u kategoriji 

sufinansiranje sa donatorima imajući u vidu da kamion koji je predsednik pomenuo je ustvari 

sufinansiranje opština će platiti deo a donator će platiti a preostali deo sredstava za kupovinu 

ovog kamiona. A što se tiče sale svakako se treba iznači mogućnost da se sala reši a što se tiče 

vode ja mislim da ja ću lično odvojiti sredstva za obezbeđivanje po jednu flašicu vode za 

delegata skupštine. 

g.Shaban Shabani - Što se tiče kupovine kamiona za vatrogasnu službu to je inače donacija 

međutim postoji određena skala sume koje se treba isplatiti a koja je minimalna na osnovu 

celokupne vrednosti samog kamiona za vatrogasce. Tu su uključeni i troškovi transporta 

kamiona i ostalo, a što se tiče kontenjera mi takođe imamo kategoriju za sufinansiranje projekata 

sa donatorima, kažem da isto tako radimo i sa kontejnerima znači da na neki način pronađemo 
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donaciju na primer 20 kontejnera 10 mi platimo tako da će se i to pitanje rešiti. Svakako je samo 

potreban angažman svih nas. 

g.Hajrudin Hodza - Gospodine predsedniče kao što znate ja sam dao predlog za izmenu predloga 

odluke međutim vi izgleda imate svoju viziju načina kako će se sredstva usmeriti. Pozdravljam 

što će se kupiti kamion za vatrogasnu službu to će svakako služiti narodu, nisam nikako protiv, 

Restelica je 2012 godine doživela katastrofu gde je stradalo puno kuća i osoba Restelica je tada 

bila zaboravljena od ove Vlade koja je danas ovde od ovih delegata nijedan blok nije dat, 

hoćemo li ponovo čekati da se desi nekakva katastrofa pa da mi ponovo idemo gore i da se 

slikamo i postavljamo fotografije na Facebooku i društvenim mrežama kako smo posetili to 

mesto. Znači u Restelici već gori požar tamo ne treba vozilo za vatrogasnu službu to znači, 

Restelica nije u opštini Dragaš Restelica je van Dragaša onako kako je bila zaboravljena 2012 

biće zaboravljena i danas i sutra ako se desi isto nešto slično. Ovo ne pričam iz razloga što ja 

dolazim iz Restelice ali ne mora da znači da onaj koji bude stradao da će biti iz Restelice, u stvari 

ako bude stradao stradaće čovek ljudi. Nemojmo se igrati hoćemo li ovde piti jednu flašicu vode 

ili nećemo. Ovo što govorim je ozbiljna stvar i zaista u Restelici već gori požar i situacija je 

alarmantna. Svakog dana imamo odron na putu maltene svakog dana. Kuće su u opasnosti, 

imamo čoveka koji hrani porodicu koji ima firmu na tom mestu kome je data zabrana da ulazi u 

svojoj kući zbog rizika. Ovo je ozbiljna stvar poštovani delegati i shvatite ovu stvar ozbiljno ako 

je potrebno da se odvoje 50 000 eura neka se to uradi, da li su to velike pare za Restelicu i 

stanovnike Restelice. Ne samo za njih već i za sve nas ko može garantovati da sutra se ne može 

isto desiti bilo kome od nas ovde, zato molim da od ovih 70 000 eura se odvoje sredstva od       

50 000 eura ili više te da se što hitnije preduzmu mere, hvala. 

 

g.Shpetim Hajredini- Pozdrav svima, Ja se Necu nadovezivanje na odluku o prenosu nepotrošeni 

sredstava iz razloga što nisam bio u sastavu skupštine kada se vrši o planiranju budžeta prošle 

godine. Sam bio u prošlom sazivu možda bi imao i šta da kritički kažem ili podržim samo 

predlog odluku. Iz tog razloga sam izašao za govornicom da zatražim da mi koji smo novi 

delegati u ovom sazivu skupštine imamo pravo pristup dokumentima o planiranju budžeta za 

2018 godinu. 

 g.Zaim Hajredini - Sada je puno lakše razgovarati jer znam o čemu se radi, nakon izlaganja 

predsednika opštine u vezi predlog odluke, ja podržavam predlog predsednika koji je dao za 

promenu ili izmenu odluke, to jest za kupovinu kamiona za vatrogasnu službu. Ja bi čak povećao 

sredstva na način kako bi kamion koji već imamo u našem voznom parku, na neki način 

popravimo, tako da department Emergencije koji se bavi vatrogasnom službom će biti 

pripreljeniji. Što se tiče kontejnera koje je spomenuo moj kolega, ja sam raspoložen da dam 

doprinos i pomognem povodom ovoga, poslao sam zahtev i mi smo u toku dogovora da u 

saradnji sa opštinom i mogućim donatorima iznađemo mogućnost za ovo pitanje, imajući u vidu 

da je stanje ambijenta u našoj opštini veoma loše. Što se tiče sela Restelice, zaista svi da damo 
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podršku, jer nije samo problem u tome što ne vršimo raspodelu budžeta na vreme a svakako i 

problem je u tome što tokom rasporeda budžeta stavljamo i ovakve i slične budžetske kategorije 

kao moguće kategorije za finansiranje. Tako da sam mišljenja da se ove kategorije ne menjaju 

mnogo jer ako počnemo sa menjanjem nećemo nikada završiti. 

g.Betim Merdiu – Sada cemo preci na glasanje, kako cemo glasati da li u paketu ili na osnovu 

predloga predsednika? 

g.Velid Hadzisin - Ja se izvinjavam ponovo što se javljam, ali bi predsedavajući skupštine trebao 

da poštuje proceduru. Mi imamo jedan predlog odluke koji smo dobili u materijalu i imamo još 

nekoliko predloga, koje sam ja predložio, koje je predložio predsednik i koji su predlozi još 

druge kolege, znači trebali bi da svaki predlog stavljamo na glasanje i da dopunimo ovaj 

dokumenat koji smo imali u materijalu. Ovako izgleda kao da hoćemo da provučemo ovaj 

materijal bez predloga koji smo mi dali. 

g.Vehbi Nazifi - Poštovani delegati, možda ja nisam osoba koja treba da da objašnjenja ali 

mislim da su stvari jasne, predsednik je dao objašnjenje u vezi predlog odluke i pokušao da 

obuhvati sva pitanja i tačke oko mogućnosti promene predlog odluke. Mi kao parlamentarna 

grupa i ja lično, mislim da trebamo ići na glasanje na osnovu predloga predsednika, to jest, 

onako kako je on predložio. Znači, izmena predlog odluke da se uradi zbog kupovine kamiona za 

vatrogasnu službu i sufinansiranje sa donatorima u visini od 70.000 EUR. Ako ne prođe predlog 

na samoj skupštini, predlog predsednika, onda ćemo se vratiti na predloge onako kako su davani 

od strane delegata. 

g.Velid Hadzisin - Izgleda da se ne razumemo, ako bi se sada stavi predlog predsednika na 

glasanje zajedno sa predlogom kamiona za vatrogasnu službu, ja nemam ništa protiv tog 

kamiona, ali ću biti prinuđen da glasam protiv predloga predsednika zato što moj predlog nije 

uzeti u obzir a ja nemam ništa protiv predloga predsednika. Znači, po rečima gospodina, govori 

se da se samo predlog predsednika opštine stavi na glasanje i da se tim završi. 

g.Zinaida Elmazi - Poštovani, da li može da vaš predlog da sačeka neku od drugih prilika, ipak je 

ovde sada u pitanju Restelica, gde imamo jakih problema, te ne želimo da dođemo u situaciju 

kao što smo bili 2012 godine.  

 g.Samidin Xheladini - Koliko sam ja shvatio, predsednik je uzeo za obavezu da će pomoći 

Restelici, a to on zna kako će iznači formu. Evidentno je da Restelici treba pomoć, znači, ovo 

nije obaveza samo predsednika već sviju nas, predsednik je prihvatio činjenicu da je ovo njegov 

prioritet i to će verovatno naći način kako da reši. Što se tiče popravke mosta u selo Bresane, 

mislim da je predsednik u svom izlaganju dao obećanje da će i ovaj problem rešiti te zbog toga 

mi smo voljni da ovu odluku podržimo.  

g.Sevim Avdullahi- Mislim da ovde stvari nisu jasne, predsednik je malopre rekao da kod robe i 

usluge se ne može vršiti intervencija, iz kog razloga. Ako se to izmeni onda se treba uzeti u obzir 
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i ona stvar u zdravstvu gde za robe i usluge smo odvojili samo oko 4.000 eura, takođe je Nedžad 

pomenuo pitanje renoviranja sale, te sada ako se izvrši intervencija, treba se izvršiti kompletna 

intervencija dokumenta ili samo za kamion. Nije da smo mi protiv kamiona, jesmo svi za 

kupovinu kamiona, neka predsednik još jednom izađe i neka da još jednom objašnjenje u vezi 

ove odluke.  

g.Shaban Shabani - Poštovani delegati, ja imam obavezu da vam objasnim da neke stvari ne 

zavise od moje ili vaše žene ili volje ministra. Ministarstvo ekonomije i finansije ne dozvoljava 

da se kategorija robe i usluge menja. Mi i da izglasano ovu odluku verujte da će nam se odluka 

ponovo vratiti na reviziji.  Da bi neko intervenisao u ovoj odluci, prvenstveno mora da pribavi 

ekonomski kod za takvu izmenu. Mi smo to uradili samo u vezi nabavke kamiona za vatrogasnu 

službu. Kod Restelice, ja sam rekao nije pitanje što ćemo mi odvojiti 10.000 eura, možemo uzeti 

10.000 eura iz kategorije sela Rapca i prebaciti u selo Restelica, ali šta ćemo timi postići. Kao što 

ste i sami videli mi smo povodom pitanja Restelice zvali i eksperte iz centralnog nivoa, 

profesionalni ljudi, geodete, koji će dati svoje zaključke sa stručne strane šta se tamo treba raditi. 

Šta ćemo postići ako odvojimo 10.000 eura i pošaljemo neku kompaniju da tamo radi, šta ako se 

zbog nedovoljno odvojenih sredstava desi nekakva nesreća na tom mestu, kao što smo i pozvali 

eksperte sa centralnog nivoa oni će doći, osigurati mesto gde će se raditi, obezbediti lokaciju i 

nastaviti stručno da deluju i rade na pitanje sanacije situacije u selo Restelica. Nije da se mi ne 

brinemo za Restelicu, već nije dovoljno 10.000 EUR. Zašto poštovane kolege ne uradimo nešto 

drugačije, zašto da se ne sastanemo zajednički svi i da nadjemo rešenje. Kao što znate imamo tri 

predstavnika u Centralnoj skupštini u Prištini, zašto lobiramo za otvaranje puteva a ne lobiramo 

za Restelicu. Imamo dva delegati narodne skupštine u centralnoj skupštini u Prištini koji dolaze 

iz Restelice, ja lično imam više kontakata sa njima nego vi sami. Dajte da se dogovorimo i da se 

sastanemo sa njima, te da se dogovorimo sa njima u vezi većih mogućnosti intervencije. Šta mi 

možemo uraditi sa 10.000 eura ove skupštine. Ja sam svakako dužan da vam objasnim kako su 

ova sredstva isplanirana. Sa 10.000 eura ili 50.000 eura u Restelici ne možemo uraditi ništa.  

Očekujemo profesionalni izveštaj, profesionalnih ljudi koji će nam reći šta tamo treba uraditi. 

Što se tiče sredstava koje planiramo da odvojimo za sufinansiranje sa donatorima, ta sredstva su 

itekako opravdana, iz razloga što da smo te sreće da imamo donator, te mi sa druge strane ćemo 

biti pripremljen i sa našim odvojenim sredstvima za ovu namenu. 

g.Betim Merdiu – Pralazimo na glasanje na osnovu predloga predsednika. Ko je za predlog 

predsednika? ZA-, PROTIV-, UZDRZANI-. Usvaja se Odluka o prenosu sopstvenih 

nepotrosenih sredstava iz 2017 u 2018 godinu.  

 

Četvrta tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tačke imamo: Razmatranje i usvajanje predlog Pravilnika o 

izmenama i dopunama visini opštinskih taksi, zaduženja i kazni. Reč ima direktor Finansije.  



25 | P a g e  
 

g.Valon Shabani – Pozdrav svima, kao sto znate ovaj Pravilnik je iz 2012 godine i to je jedan od 

najboiljih poslova koji je uradila ova skupstina za biznise koji deluju u nasoj opstini. Ovo je mala 

pomoc ali velika podrska nasim biznisima, jer uporedu sa opstinom Prizren ovde smo u 

prednosti. Oni jos ovaj pravilnik nisu usvojili. Ovaj pravilnik predvidja da biznisi koji deluju u 

nasoj opstini svih delatnosti, da se oslobode od opstinske takse. Visina taksi je razlicita i 

podeljena u tri kategorije. Na osnovu cenovnika koji imam najveca suma je 100 eura za pekare, 

znaci ovaj Pravilnik oslobadja ove biznise od placanje takse. I biznisi koji su registrovani pre 

ovog datuma takodje se oslobadjaju placanja takse. Ako je biznis pre registracije placao 120 eura 

taksu, sada ne placa, ovaj Pravilnik ne oslobadja biznise od placanje poreza na imovinu i ostale 

poreze, vec samo opstinsku taksu na firmu.  

g.Samidin Xheladini – I mi kao parlamentarna grupa podrzavamo ovu inicijativu, dobar je ovo 

posao kao sto je i prosli put bio dobro odradjen tre je olaksica za nase biznise kako bi 

napredovali. Oni biznisi koji su oslobodjeni od ove takse treba da budu iskreni i da placaju ostale 

poreze posto smo ih oslobodili od ovog poreza. U vecini slucajeva se primecuju neglizencija i 

obaveza prema drzavi u isplati taksi. Svi biznisi trebaju da znaju da imaju obavezu placanja 

ostalih poreza i obaveza prema opstini i drzavi.  

g.Velid Hadzisin – Hteo bih da iznesem mišljenje da je ovaj Pravilnik dobrodosao za privrednike 

nase opstine koji zele da otvore firme. Medjutim, imam primedbu na član 6b, gde se kaže da ovaj 

pravilnik stupa na snazi odmah nakon usvajanja od strane skupstine, kada govorimo o pravilniku 

znaci da je ovaj pravilnik sastavljen od dva clana, mozda bi bilo bolje da glasi novi pravilnik i 

ove izmene, stupa na snagu i nastavak kako stoji u ovom clanu, znaci, ovo nije kompletan 

pravilnik, ukljucujuci i izmene koje danas donosimo. Takodje, i clan 6c da se kaze”novim 

pravilnikom se stavlja van snage stariji, hvala. 

g.Nexhat Isufi – Treba da se jasno navede da se biznisi ne oslobadjaju opstinskih taksi, vec da 

tacno navedemo od koje se takse biznisi oslobadjaju, da li je to porez na biznis? Uzimam jedan 

primer, i prošle godine smo imali jedan ovakav predlog, znate li šta su rekli neki koji poseduju 

locale, rekli su mi ne plaćamo vodu, ne plaćamo smece, zato što smo oslobođeni poreza, realno 

sve su to komunalne takse. Zato, tražim da se decidno odredi od kojih zaduženja se biznisi u 

ovom slučaju oslobađaju. Da građani koji žele otvoriti neki novi biznis, da tačno znaju od kojih 

taksi su oslobođeni, jer kada građani čuju da su oslođeni od opštinske takse misle da su 

oslobođeni od svih opštinskih taksi.  

g.Valon Shabani- Po ovom pitanju treba da se razjasni neka stvar, ovim predlog pravilnikom 

biznisi su oslobođeni od plaćanja samo opštinske takse na firmu, to ne znači da su oni oslobođeni 

od plaćanja otpada, vode i ostalih komunalija. Ovo je godišnja taksa, i ako jedan čovek otvori 

firmu treba da plać godišnju taksu na tu firmu, na primer ako otvori novi kiosk, kao što znate 

imali smo jedan ovakav pravilnik 2012 godine, znači, ovo nije novi pravilnik već nastavak 

pravilnika koji je ranije usvojen, tako da kada čovek otvori novi kiosk i pored toga što je 

besplatno otvaranje za novi biznis mi kao opština oslobađamo takav biznis i godišnjom taksom 
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na firmu. U visini od 30 eura na ime opštinske takse, koliko košta taksa za takav pomenuti 

biznis. Znači osoba se ne oslobađa poreza na imovinu i ostalih komunalija.  

g.Betim Merdiu – Posto nema drugih diskutanata, prelazimo na glasanje predlog pravilnika, ko je 

za usvajanje ovog predlog pravilnika? Usvaja se jednoglasno. 

 

Peta tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu –  U okviru ove tacke imamo sledece: Revizija Odluke MALS-a u vezi 

formiranja Komiteta za Zajednice. Predstavnici iz ministarstva, kao što ste upoznati vratili su 

nam našu odluku o formiranju komiteta za zajednice i njihova glavna primedba jeste da komitet 

mora da u sebi sadrži rodnu ravnopravnost u sastavu od 50% prema 50%. Imajući u vidu da naši 

komiteti sadrže po sedam članova, videli smo za shodno, to jest nismo imali mogućnosti da 

raspored komiteta bude podjednako uključen i faktor rodne ravnopravnosti. Ovo primedba 

takođe je i za ostale komitete, mi smo juče na komitetu za politiku finansije i komitetu za 

zajednice zauzeli stav da se ovo pitanje prosledi skupštini na dalje razmatranje. Što se tiče 

komiteta za politiku i finansije u sastavu tog komiteta kod nas je prilika da imamo pod znake 

navoda pozitivnu diskriminaciju, kako god bilo naša obaveza je da ovo pitanje ponovo 

razmatramo na skupštini kako bi zauzeli najbolji mogući stav po ovom pitanju. 

g.Velid Hadzisin - Ja se takođe slažem da komitet za zajednice nije osnovan na osnovu zakona i 

u paritetu koji bi trebao da se ispoštuje, međutim ja bi skrenuo pažnju da se ponekad nalaze i 

određene nelogičnosti u našim zakonima koji se donose u parlamentu Kosova. Možda bi se za 

jednu instituciju opštinskog suda ili bilo koju drugu instituciju moglo uzeti u obzir, to jest jednak 

broj zastupnika istog pola, međutim u našem slučaju to nikako nije moguće, jer već imamo 

ograničenje da nas komitet ima sedam članova, kako ćemo postići jednak broj zastupnika oba 

pola jer nam kao što vidite ministarstvo nalaže jednaku broj istog pola, kako je moguće da u 7 

clanova komiteta postići jednaku zastupljenost, to je jedna od nelogičnosti koja se nažalost 

provlači kroz naše zakone, i nama na taj način stvara ovakve probleme. Ja bih skrenuo pažnju 

ministarstvu, pošto nas verovatno prate uživo, da možda bolje bi bilo da kažu nedovoljno 

zastupljenih žena u sastavu komiteta za zajednice, jer i oni sami bi trebali da znaju da ne 

možemo postići jednaku zastupljenost, jer imamo sedam članova. Ja sam pročitao zakon koji o 

tome govori i pročitaću samo jedan deo tog zakona. Minimalno zastupljenje od 50% za svaki 

rod, onda se postavlja pitanje, šta je ovde maksimalno, imamo dva roda, muški i ženski i ako je 

minimalno 50% koji je onda maksimalan broj zastupljenosti. Ja mislim da je ovo niz nelogičnosti 

i mislim da kao što su oni nama vratili našu odluku da i mi vratimo ovu odluku parlamentu 

Kosova kako bi usaglasili ovaj zakon, na način kako bi bio logičan i kako bi mogao da se 

primenjuje u delo. 

g.Zinaida Elmazi - Ja se u potpunosti slažem sa mojim kolegom Velidom i zahtevam da 

ministarstvo povede računa oko ovih naših odluka. Non-stop donose odluke, te kažu ovo nije 
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validno, ovo je validno, dokle ovako, ako traže zastupljenost 50:50 zašto onda ni u drugim 

institucijama ne traže istu zastupljenost. Zašto i u drugim institucijama nismo zastupljeni 50 

prema 50, što nijedna škola, što nijedna institucija nema svoje direktore žene, malo je nelogično 

za komitet se traži 50 prema 50% a ovamo u ovim drugim institucijama zakon se ne mora 

poštovati i primenjivati.  

g.Samidin Xheladini - Da nije zakona koji nalaže drugačije, mi kakvi smo, mi bi smo imenovali 

na svetu samo muškarce, ako smo neke naše postupke načinili zbog određenih inata i određenih 

drugih razloga sada je došlo vreme da rešimo određene probleme. Mi kao politička partija smo i 

tog dana predložili dve žene i jednog muškarca, mi smo u ovom slučaju dali prioritet ženama dok 

vi ostali niste ispoštovali ovo pravilo, te iz tog razloga predlažem da se komitetu za zajednice 

dodaju još dva člana i to žene, Adelisa Krasnići i još jedna druga žena, te na taj način ćemo rešiti 

ovaj problem.  

g.Refik Latifi - Pozdrav svima, govorimo o odluci ministarstva administracije i lokalne 

samouprave da su nam dostavili jednu odluku kojom se govori da je formiranje komiteta za 

zajednice izvršeno na nezakonski način, imajući u vidu rodnu ravnopravnost u tom komitetu. U 

ovom komitetu predstavljanje ženskog roda nije čak ni 30%, možda je to veče primedba, nego 

predstavljanje od 50 prema 50%, tako da, ja sam mišljenja da se ovaj komitet predstavi 

predstavnicima u visini od četiri prema tri ili pet prema četiri, jer imamo zakonsku mogućnost da 

napravimo ovaj komitet pet prema četiri članova, imajući u vidu da ovaj komitet prema 

administrativnom uputstvu koje predviđa da članovi komiteta mogu biti od 5 do 9 člana, znači ne 

bi bilo loše da se dodaju još dva člana i da budu žene ili postoji drugačije mogućnost da se izvrši 

zamena članova komiteta za zajednice sa članovima komiteta za politiku i finansije. Kako god 

bilo da se reši ovo pitanje svakako jedan član od ovog komiteta pripada većinskoj zajednici jer 

zakon svakako predviđa da ne većinska zajednica bude više zastupljena u ovom komitetu. Postoji 

mogućnost takođe da ne većinska zajednica dostavi i jedno ime člana koji nije član skupštine i 

bude predstavljen u komitetu za zajednice.  

g.Granit Rifaj - Pozdrav svima ja sam saslušao kolege koji su pokušali da iznađu mogućnost, 

međutim, najbolje rešenje jeste da nađemo način da rešim ovaj problem preko formule koju smo 

već ranije odredili, jer ako počnemo sa dodavanjem članova van skupštine otvorićemo puno 

posla sebi, možemo čak i znači mogućnost da politička partija Vakat ili LDK izvrši zamenu 

članova iz jednog komiteta u drugi. Mi nemamo mogućnost, a da imamo to bi svakako uradili.  

g.Zaim Hajredini - U vezi ovog pitanja krivi su i ministarstvo lokalne samouprave a krivi smo i 

mi. Kako je moguće da jedna skupština koja u sebi sadrži 30% prema 70% predstavljanja 

muškaraca prema ženama, kako se sa istog sastava skupštine može formirati komitet od 50 

prema 50%, faktički sada u komitetu se vrši diskriminacija prema muškom polu. Nisam protiv 

ženskih prava, imajući u vidu da sam i ja član koji vrši lobiranje za ženska prava, kako je 

moguće da vi koji ste dozvolili da sastav skupštine bude 70 prema 30% sada tražite da komitet 

iste skupštine čini 50 prema 50%. Gde i kako sada da pronađemo recimo tri i po žene kada 
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znamo da se komitet sastoji od sedam članova. Sada smo u problemima koje su evidentni, bolje 

je kako bi izvršili rešenje da povećamo broj komiteta, da nađemo način da u najmanju ruku 

napravimo 5 prema četiri, jer je zaista ovo pitanje veoma osetljivo, znači moj predlog je da se 

doda još neki član a ne da se skidaju članovi koji su već prisutni u komitetu. Ili da ova odluka 

ostane ovakva kakva jeste da sačekamo odgovor iz ministarstva pa ako je potrebno kasnije ćemo 

tražiti dodatno rešenje. 

g.Nexhat Isufi- Ovo je preporuka ministarstva, oni su rekli da niste dobro odradili posao, rekli su 

da ovo ispravimo, rekli su ispravite vi koji ste taj dan se gurali oko toga ko će ući u komitetu, e 

sada treba da to regulišete, skinite jednu ženu iz tog komiteta postavite ovamo, hajde sad da 

budemo iskreni, da kada god ste pokušali da radite samo za sebe uvek izlaze problem. Praksa je 

bila u skupštini da uvek kada se sakupe partije koje su u skupštini da diskutuju pitanje komiteta a 

to se nije desilo onda se dešava ovo što danas imamo, sada trebate naći rešenje 50 prema 50.  

g.Betim Merdiu - Iz ministarstva su naložili da je problem rodna ravnopravnost a ne broj članova 

komiteta. Kao što vidimo iz skupštine smo dobili i saglasnost da odluka ostane onakva kakva je 

bila, pa ćemo tako i ostaviti ili eventualno da izvršimo određenu konsultaciju među političkim 

partijama.  

g.Shaban Shabani - Poštovani delegati, imajući u vidu da je dopis poslat predsedavajućem 

skupštine kao i predsedniku opštine, ako se sećate kada smo odredili formulu o sastavu komiteta 

rekli smo još tada da se treba ispoštovati rodna ravnopravnost, međutim, situacija je bila takva 

sada vidim da neki od delegata pominju i broj od devet članova. Želim da kažem da prisustvo 

članova van skupštine nije dozvoljeno, iz razloga što su sve zajednice u našoj opštini 

predstavljene u skupštini. Vi znate da to kaže i administrativno uputstvo, koje kaže da ako jedna 

zajednica nije obuhvaćena u sastavu skupštine treba biti uključena u komitetu za zajednice, sada 

imamo mogućnosti jedino da ako albanske političke partije žele da umesto jednog muškarca 

imenjuju ženu i na taj način faktički ćemo se samo približiti postotku od 50%. Sa druge strane 

dobro je da se dopis ministarstva ispoštuje i izvrši harmonizacija komiteta, nema drugih izlaza ili 

načina kao što se vidi. Ovde samo kao što se vidi postoji mogućnost da se jedan od članova koji 

je muškarac u komitetu za zajednice prebaci u komitetu za politiku finansije a da na njegovo 

mesto dođe članica koja je bila u komitetu za politiku finansije.  

g.Betim Merdiu - Predlažem pet minuta pauze kako bi se predstavnici političkih partija 

konsultuju u vezi sa stava ovog komiteta. Posto nakon konsultacije nemamo nista konkretno. 

g.Samidin Xheladini - Što se tiče sastava komiteta za zajednice, član 9 tačka 2 kaže komitet za 

zajednice obuhvata članove ne većinske zajednice koji su predstavljeni u skupštini i van 

skupštine, što znači da ako ne većinska zajednica nema drugih ženskih članova ima pravo da 

predloži jednog člana iz van skupštin,e tako da ćemo na ovaj način upotpuniti komitet i na taj 

način nećemo prekršiti zakon. Mi ovde imamo člana iz ne većinske zajednice koji je član 

skupštine a koji ima pravo da bude i član komiteta za zajednice.  
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g.Betim Meridu - Svi ovde želimo da nađemo rešenje, vi imate jednog člana, imaće i ovi drugi i 

oni treći će imati još po jednog člana, ovo je komitet za zajednice.  

g.Granit Rifaj - Mi smo pomenuli da iz one skupštine ne može biti član komiteta za zajednice. 

Predsedavajući je dao dobar predlog. Kao što znate mi kao politička partija PDK smo malo veća 

partija, tako da mi trebamo dati predlog a ne vi. Mi smo vam i prvi put dozvolili međutim niste 

hteli, izgleda da je vaš cilj jedino da blokirate, ako želite tako onda možemo početi ispočetka. 

Daćemo svi predloge iz početka i onda ćemo ponovo formirati komitet. Predsedavajući skupštine 

se ne računa zato što je predsedavajući po automatizmu. Kada budete rekli da želite naći rešenje 

zaista to trebate hteti.  

g.Betim Meridu - Pošto nema drugih predloga, prelazimo na glasanje da glasamo za odluku da 

ostane onakva kakva je bila. Ko je za da odluka ostane ista? ZA-17, PROTIV-8, UZDRZANI-0. 

Usvaja se odluka da nasa stara odluka ostane ista. 

 

Sesta tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu –  U okviru ove tačke imamo sledeće: Eventualno. 

g.Sefidin Mejzini - Pozdravljam sve prisutne, direktore koji su prisutni u sali jer su već nekoliko 

njih napustili sednicu, imam jedan zahtev za predsednika opštine koji je na neki način 

relaksantan, jer se tiče sporta. Priroda nam je podarila mnogo lepih stvari koje možemo iskoristiti 

za pozitivne činjenice, za našu decu i za naše mesto. Predsedniče, da otvorite jednu školu je 

najbolja stvar koju možete uraditi za jednu zajednicu, da obezbedite jednu parcelu zemlje koju 

nam je podarila priroda nije teško ako postoji dobra volja. Govorim o lokaciji koja se zove 

Mejdan, zaista ovo mesto već duže vreme zahteva jedan stadion mnogo se tu utakmica 

odigravalo ali niko nije bio te sreće da postavi temelj ovom stadionu na to mesto. Svestan sam 

toga da ovu lokaciju ili jedan deo ove lokacije menadžira Kosovska agencija za privatizaciju, 

međutim, ako postoji dobra volja zaista se može obezbediti i ovo što ja tražim. Ja sam svestan da 

postoje i drugačija mišljenja i da ljudi mogu i drugačije da razmišljaju, u ovom slučaju ništa nije 

lično, već ovo govorim za dobrobit nas samih i naše dece. Geografska pozicija nalaže da se na 

tom mestu izgradi jedan stadion koji bi bio idealan i za zdravlje naše dece. Postoje ljudi dobre 

volje koji su me kontaktirali i koji su kontaktirali takođe Tursku ambasadu. Podnet je zahtev 

Turskoj ambasadi i oni su spremni da deluju, samo im je potrebno jedan dokumenat ili saglasnost 

da opština odvoji i da saglasnost za jednu parcel, te su oni spremni da regulišu teren, da 

obezbede ogradom i ograde stadion i sve potrebne druge delatnosti. Svakako to ništa nije 

privatno, neće ostati ni ti meni, niti vama, već opštini. Trebalo bi da dobrom voljom uradimo 

dobre stvari a to ne zahteva veliku cenu. Već 3-4 sata razmatramo o novcu koji nam odlazi u 

suficit a ovo što se zahteva je mizerna suma, voleti sport znači voleti više sport nego kulturu jer 

voleti sport u stvari jeste voleti kulturu. Ja znam da ovde možda ima mnogo anti sportista ali biti 

anti kulture je veoma apstraktno, znači ovo je moj lični zahtev, da u saradnji sa predsednikom, ne 
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tražim ništa za moje selo, ja znam da postoje tereni i u druga sela u selo Blac, selo Brezna 

međutim ova lokacija za koju govorim je epicenter. Deci neće treba ti transport, ovo što ću sada 

reći možda neće se svideti Samidinu, iako u opštini imamo sredstva koja idu u suficit mi ne 

tražimo novac. Tražimo saglasnost za dodelu parcele. Gospodine predsedniče sada vam je šansa 

da tom delu teritorije podarite jedan stadion, tebi će to i politički trebati, možda bi ja hteo da ovaj 

stadion podari neko ko je iz moje političke partije LDK, jer ovo će za vas pozitivno uticati kako 

politički tako i na druge načine, jer će taj stadion ostati tom mestu. Znači potrebna je volja 

opštine da u saradnji sa kosovskom agencijom za privatizaciju uradi nešto dobro za našu opštinu. 

g.Naser Myrtezani – Danas ću predstaviti neke od mojih briga, kao deelgat, ali ise to odnosi i na 

mnoge građane naše opštine. Unapred receno to ima veze sa obrazovanjem, naime, prosvetni 

radnici koji su se penzionisali ove godine, u obrazovnom sektoru, veliki broj radnika je 

penzionisan - negde oko 27 osoba. I prema dogovoru sa MONT-om, treba im isplatiti 3 plate. 

Ali, do sada su ti radnici, penzioneri nisu dobili 3 plate od Opštine te su time se obavezali da 

prate sudske procedure, gdje imaju pravo na 10% plate i druge troškove. Dakle, šta ćete raditi po 

tome i da li će biti isplaćeni, pitanje za koje su veoma zainteresovani, da znaju šta će se desiti sa 

njihovim 3 plate. Drugo pitanje je vezano za obrazovanje. Ovih dana otvoreni su Konkursi za 

obrazovne radnike u nekim opštinskim školama u Dragašu, pitam gradonačelnika o tome da li su 

radnici vec primljeni i da li se vec zna ko ce biti primljen ili ce primanje biti po zaslugama od 

onih koji su se prijavili, ili će se desiti kao što je do sada desilo, gde se zna ko će biti zaposleni i 

koju školu?! Dakle, do sada je zapošljavanje bilo partijsko te u zadnje vreme i porodicno. Treće 

je pitanje koje se odnosi na kancelariju KEDS u Bresani, gradjani traže od gradonačelnika da li 

znate zašto je ova kancelarija zatvorena i da li ste u kontaktu s da li će biti ponovo ta kancelarija 

KEDS u Bresani? Građani sela Bresane, najvećeg sela u našoj opštini, ne zaslužuju takvu kaznu, 

jer je kancelarija KEDS u Bresani izuzetno važno za većinu Opoljskih sela, jer ljudi su 

iznenađeni i razočarani sa ovim potezom i neuspehom Opštine da ponovo vrati kancelariju u 

Bresane? Sada građani treba da pronađu druge načine plaćanja energije ili da dođu u Dragaš. 

Dok je KEDS, na poslednjoj sednici skupstine zatražio instaliranje 2 električna transformatora u 

Brodu, koji je zahtev skupstina izglasala većinom glasova, bez naknade opštini, dok kancelarija 

KEDS u Bresani zatvaraju. Te vas pitam kao građanin i u ime gradjana da stupite u kontakt sa 

KEDS-om da kancelarija KEDS u Bresani za plaćanje vratite u Bresane? Četvrto - Radi se o 

kanalizaciji sela Zaplluzje, pošto je kanalizacija blokirana i potpuno je prekinuta. Tamo se radilo 

sa plastičnim cevima, te su te cevi za otpadnu vodu potisnuti. Prvi pljusak kiše je pokazao sve, iz 

zemlje su izasli cevovi te je kanalizacija ne funkionalna, svaki put kad god postoji padavine, 

građani su ugroženi i cevi su svuda razbacani iz reke kroz prirodu širom sela! Zapanjujuće je 

kako se investira na odredjenim lokacijama a niko ne nadgleda izvodjenje radova ?! Nije bilo 

nikakvog opštinskog zvaničnika da vidi kako se odvijaju radovi i nije bilo nikoga čak i kada su 

radovi obavljeni i iznenađujuće kako se daju sredstva izviodjacu kada ne radi ispravno. Tako da 

je potrebno da ta kanalizacija da počne od početka, prvo da se uklone cevi koji su izasli iz reke , 

da se ocisti smece koje izbacuju građani a koji ne plaćaju, zaista za ovo neko mora da 

odgovara.?! 
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g.Velid Hadzisin – Ja bih hteo da dam nekoliko preporuka predsedavajućem skupštine. Da u 

saradnji sa službom, ovo je samo moj predlog ne mora da bude tako kako ja kažem, da napravi 

jednu mapu gde i kako jedan odbornik sedi i da odbornike poziva po imenu i prezimenu i da na 

kraju donošenja odluke konstatuje glasno kakva je odluka i sa koliko broja glasova je izglasana, 

ko je bio za, ko je bio protiv i ko je bio uzdržan. Mogu da razumem da je predsedavajući 

početnik, ali polako treba da primenjuje te prakse, jer ponekad možemo doći u nesuglasice oko 

toga ko bi trebao da izađe za govornicom ili kakva je odluka i sa koliko glasova je donesena. 

Sledeće što bi hteo da skrenem pažnju jeste, i pitao bih odbornike i sve prisutne goste da li neko 

od vas zna gde se nalazi selo Jažince u našoj opštini, ukoliko ne znate, mi smo imali jedan 

projekat izgradnja puta prema granici sa Albanijom, tačnije prema selo Borje, tu je postavljena 

jedna pokazna strelica koja pokazuje pravac gde treba ići za selo Jažince. Ja kao građanin ove 

opštine, niti građane koje sam konsultovao, ne znaju gde se to selo nalazi. To je neodgovornost 

pre svega saobraćajnog inspektora, ne odgovornost izvođača radova. Apelovao bih na 

predsednika da naloži saobraćajnom inspektoru da se takve table uklone, takođe, i slučaj sa 

ograničenjem brzine u selo Kruševo, jedino na svetu u selo Kruševo imamo ograničenje od 20 

km na sat tako da vozači imaju problema da li da zaustave vozilo ili da nastave sa svojim 

vozilom. Znači taj znak ne ispunjava kriterijum i mislim da nije donesem na osnovu potrebe za 

tolikim ograničenjem nego na osnovu toga što firma nije imala druge znakove pa joj ostali neki 

znakovi od 20 pa je tu postavila taj znak. Ovo možda nije tema za skupštinu, ali pošto se do sada 

nije reagovala, osećam potrebu da i to kažem i na kraju naša opština je dodelila kameru za 

snimanje programa na goranskom jeziku što je jedan veoma dobar potez i predstavlja afirmaciju 

goranskog lokalnog govora, međutim, ljudi kojima je to dodeljeno svojim izjavama prilikom 

poseta nekih srpskih zvaničnika dokazuju da bi moglo doći do zloupotrebe takvih sredstava koje 

smo mi njima dodelili, dakle, trebamo biti oprezni i pozivam te ljude na uzdržanost, neka dobro 

pogledaju gde se nalaze i koga oni predstavljaju. 

g.Shaban Shabani – Zelim da vas obavestim da me ocekuju predstavnici UNDP-a, te cu morati 

da napustim skupstinu, te da vam odgovore dam na narednoj sednici. 

g.Samidin Xheladini – Ja sam predsednice na prosloj sednici trazio da nam dostavite listu 

subvencija i platni spisak i da se konkretno popune rupe na putevima, to je urgentna potreba. 

Zasto te liste nisu dostavljene i kada cete ih nam dostaviti. 

g.Shaban Shabani – Sto se tice subvencija uskoro cete dobiti listu zajedno sa izvestajem. Platni 

spisak, trebamo biti oprezni jer nesmemo nikome dirati u licne podatke radnika. Ako ste 

zainteresovani za listu postoji procedura, podnesite zahtev za pristup javnim dokumentima. 

Samo moramo razmotriti mogucnost pristupa podacima korisnika. Sto se tice rupa, ocekujemo 

ministarstvo koje ce nas posetiti u aprilu i videti sta mozemo povodom toga uraditi. 

g.Seljman Osmani – Predsednik moze da ode, predsednik skupstine je ovde, imamo i 

predstavnike iz njegove partije koje ce mu preneti pitanja. Mi ovde imamo niz pitanja koje 

moramo postaviti predsedniku. Ja nisam dobio odgovor i nadam se da ce predsednik odgovoriti 
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za zamenika gradonacelnika iz goranske zajednice, da li je dobio odgovor, posto smo to pitanje 

postavili na prosloj skupstini, da li je MALS dalo neke sugestije i dokle se stiglo sa tim. Molim 

poslanike iz PDK-a da prenesu ovo predsedniku i da na narednoj skupstini daju odgovor. Ovo je 

veoma ozbiljno pitanje, nemojmo ovo preskakati. Ako jedna zajednica zasluzuje podpredsednika 

neka ga dobije. Nemojmo krsiti Zakon vec na samom pocetku. Nemojmo da negde idemo u 

nepotrebne stvari i raspravljamo nesto sto nije za raspravu i da se udaljavamo od teme a ovo je 

sustinski problem u skupstini. Jedina zajednica nad kojom je izvrsena majorizacija to je goranska 

zajednica. Izabran je zamenik gradonacelnika iz bosnjacke zajednice. Na sta to lici. Isto bi bilo 

kao da smo izabrali u Prizrenu askaliju, turcina a da nije ispred bosnjacke zajednice. Moramo da 

se oko ovoga vize pozabavimo. Zelim da se ovo prenese predsedniku, dokle se stiglo, da li je 

preporuka MALS sprovedena i kakva je ona. Ako je preporuka ministarstva da krenemo i 

obavimo taj zadatak. Da zamenika gradonacelnika predlozi goranska zajednica, svog kandidata i 

da se razresi kandidat iz bosnjacke zajednice.  

g.Granit Rifaj – Posto pitanja idu direktno za predsednika, bolje da ih ostavimo za naradnu 

sednicu, da on direktno odgovori na pitanja. A sto se tice zamenika gradonacelnika to mozda i ne 

zavisi od predsednika, on jeste predlozen od strane gradonacelnika ali je izglasan od strane 

vecine nevecinske zajednice kao i nakon toga iz vecinska zajednica. Na dopis iz MALS-a 

predsednik i njegovi organi su dali odgovor i sada se taj odgovor razmtra, kada budu dali 

odgovor ako je pravno da se treba ponovo glasati, ali ja mislim da je bolje ovako nego kao prosli 

put, da 4 godina ostanete bez podpredsednika zbog toga goranac-bosnjak, ako realno gledate vi 

ste isti narod. I to su problem koje vi trebate medjusobno resavati a ne da nama prebacujete.  

g.Redzep Kamberi – Poštovani prisutni ja bih imao više pitanja izdvojiću ona najbitnija i nadam 

se da ću dobiti odgovore u pismenoj formi od strane predsednika opštine ili predsedavajućeg. Ja 

sam juče na komitetu za zajednice pročitao molbu meštana sela, molba koja je uredno 

protokolisana i data skupštinskoj službi, molba koja je naslovljena na predsednika opštine 

Dragaš. Kao i na sve relevantne direktorate, predmet koji se tiče predsednika opštine, 

predsedavajućeg skupštine kao i na sve direktorate a pogotovo direktorata poljoprivrede, radi se 

o molbi meštana sela Dikance. Obzirom da se radi o ozbiljnom problemu a i o problemu koji je 

vezan sa mojim drugim pitanjem, dakle pročitaću molbu: Obraćam se gore navedenom naslovu 

predsedniku opštine da u vezi katastarske zone Dikance sa molbom da razmotrite naš zahtev jer 

se nalazimo u situaciju da ne možemo povratiti ingerenciju na sopstveno imanje unazad 10 

godine od kako je porodica Dauti iz Broda podigla ovčarska farma na teritoriji katastarske zone 

Mlike, gore pomenuta porodica farmera iz sela Brod svakodnevno napasa svoja stada na teritoriji 

našeg atara i u privatnim imanjima, po čitavoj teritoriji uključujući i obližnje baste, školsko 

dvorište i seosko groblje. U više navrata meštani našeg sela bili su izloženi napadima njegovih 

psa čuvara kao i stoke naših meštana a da ne pominjemo štete kojima smo mi bili izloženi, 

uništavanje sadnica voća i ostalih kultura. Svaki od naših meštana koji je napadnut prijavio je 

slučaju u policiju, dakle meštani sela Dikance prijavljivali su ove slučajeve policiji a pojedinci su 

bili i na sudu i do dana današnjeg nikakvog sporazuma nisu postigli. Prema svim meštanima 
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ovog cela porodica Dauti se ponaša neprimerno i agresivno u smislu idite iz ovih stopa, oni to 

poručuju meštanima sela Dikance, prijavite gde god želite, niko nam ništa ne može, zbog 

ovakvog načina ophođenja prema nama i našoj imovini meštani našeg sela su došli u situaciju da 

ne mogu da obezbede dovoljno hrane za svoju sliku jer porodica dauti sa svojom farmom vrši 

ispašu u ataru i privatnim imanjima meštanima sela dikance. Oni su se obratili sudu i svim 

relevantnim organima, i ja bih hteo da mi predsednik da odgovor meni i meštanima sela Dikance 

odgovor u vezi ovoga u pismenoj formi, da mi direktor direktorata za poljoprivredu da odgovor 

da li je u mogućnosti da uradi nešto povodom ovog slučaja u dejstvu sa inspekcijskim službama 

ili da jedna delegacija obzirom da je opština dala dozvolu u ovoj porodici ispašu stoke i 

izgradnju farme, da jedna delegacija iz opštine ili izvršne vlasti ode i razgovara sa njima na lep 

način kako bi se ovi problemi otklonili. Mesto za ispašu je planina a ne privatna imanja, to se isto 

dešava sa idućem tačkom isto se tako dešava u selo Vranište a mislim da će se i ostali 

sagovornici nadovezati celog aprila ovce koje dolaze ne znam iz kojih krajeva ali uglavnom su to 

ovce iz sela Brod u Vranisko polje se zadržavaju po mesec dana, to su privatna imanja i ako neko 

želi da obezbedi hranu za svoju stoku on to ne može posle toga se prebacuju na mesto zvano 

Čisti, to je između Vranište i Globočice posle toga na Buku, i na kraju u planini sve su to 

privatna imanja a od njihovih psa čuvara meštani ne mogu da slobodno cirkulišu niti da šetaju 

poljem niti da obezbeđuju hranu za svoju stoku te zato bi ja molio direktora direktorata za 

poljoprivredu da preduzme određene mere da konsultuje inspekcijske službe i shodno tome 

reaguje. 

g.Seljman Osmani - Nije valjda da će skupština određivati gde i kako će neko da napasa svoje 

ovce, molim vas budite malo konkretniji postavite konkretna pitanja.  

g.Betim Merdiu - Imajući u vidu da predsednik opštine nije ovde, molim vas da još ovo izlaganje 

i prekinemo sa postavljanjem pitanja jer nema ko da nam odgovori.  

g.Zinaida Elmazi - Ja se izvinjavam, volela bih da iznesem par mojih pitanja i par sugestija. 

Redovno sam vas slušala i želim da me saslušate a smicalice i ostalo da to možete da izađete 

posle mene i govorite o tome. Prošlo je godinu dana od požara u Domu kulture, ni sa jednim 

recom nista nismo progovorili. Ništa u vezi ovog slučaja, mene najprije interesuje, kao opština, 

kao vlasnici objekta imamo li i kakvu zvaničnu informaciju o uzroku požara. Na prošloj sednici 

sam spomenula kancelariju za polnu ravnopravnost, jako mi je žao što danas moje koleginice su 

napustile skupštinu i što ne mogu ovo da čuju. Spomenula sam da je nevećinjska zajednica svo 

vreme diskriminisana od strane kancelarije za polnu ravnopravnost. Ja kao predstavnica 

političkog subjekta Vatan nisam želela saradnju i to je moj problem, iz nekog razloga nisam htela 

takvu saradnju, ali Vatam nema samo mene od žena u redovima svoje političke partije, što 

nijedna druga žena nije bila uključena u aktivnostima svo ovo vreme? Još od 2007 godine, drage 

kolege i koleginice, vidim da ste većina od mnogih kolega i drago mi je što ima i starijih ovde 

isto, mislim stariji po mandatu, koji mogu potvrditi da smo uvek reagovali kada je kancelarija 

bila u pitanju i uvek, to jest nikada nismo dobijali transparentne odgovore, niti smo išta javno od 

te kancelarije dobijali. Kancelarija za polnu ravnopravnost je počela sa radom odavno, imala je 
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problem sa uključivanjem žena kroz institucije i uopšte u javnost. 2007 godine ja i moja 

koleginica iz Građanske inicijative Gore smo apelovali da se formira bord žena što smo i uradili, 

skoro sam nešto čula što me povuklo da ovako dodatno reagujem a i emotivno. Da li je tačna 

informacija ili je to dezinformacija, ali svakako mi je jako potreslo. Informacija je glasila sledeće 

Zinaida Elmazi ne želi saradnju sa kancelarijom za polnu ravnopravnost zato što je nacionalista, 

po čemu sam ja nacionalista? Ja sam među prva između žena koja se odlučila i uključila u 

Kosovsko društvo, prva sam od žene koja je vodila majke Palih Boraca na eskurzije, gde su 

obilazili mesta gde su njihova deca poginula i gde su bile ukopana.  2007 godine sam dala 

predlog, tu je bila i gospođa iz OSCE, kako bi uključili i našli rešenje kako da se naše žene 

uključe u institucije i razna društva. Održana su dva moja projekta to jest moje projekt ideje, kroz 

projekat, preko kojeg ćemo moći uključiti i naše žene u javni život, podržano je tada dva 

projekata, jedan za šivenje i jedan za friziranje, znači tada smo dobili industrijske mašine kao i 

sve rekvizite potrebne za jedan frizerski salon kako bi žene radile i održavali kurseve, međutim, 

prvo što se desilo jeste distanciranje koje se desilo lično moje sa kancelarijom kada su mašine i 

rekviziti za frizerski salon za žene prebacili na nevladin sector. Drugo moje konačno 

distanciranje je bilo na Prevalcu u hotelu Sharri, gde je organizovan seminar UNDP-a, zajedno sa 

Marijom Elenom i gde kancelarija za polnu ravnopravnost iznosi probleme u skupštini opštine 

Dragaš. Problem ne integracije, međutim mi godinama imamo problem sa integracijom 

nevećinske zajednice, problem obrazovanja, mi kao takve nemamo, naše devojke se školuju naša 

deca se školuju jedni su se uključili u Kosovsko društvo, integrisali su se odmah, dok drugi i 

dalje traje proces integracije i vi to dobro znate a službenica navodi problem obrazovanja, 

prilikom čega vređa naše majke, naše sestre i naše ćerke. Naše majke, sestre i ćerke koje su bile 

još od '90 godina uključene u institucije, tu je primer gospođica Hatidža uzimam za primer, znači 

ne može da kaže da su naša deca nepismena kao i naše majke, uprkos tome da su naše majke i 

domaćice, rodile su dobre i kvalitetne doktore za kojima trčimo da nas leče, poznate umetnike, 

poznate sportiste sa kojima se Kosovo ponosi, to mi je zaista jako pogodilo i tu sam stavila 

konačnu distancu sa ovom kancelarijom. Ne bi želela ali želim da ovo znaju i moje koleginice 

ovde u skupštini, da nisam nacionalista, da želim saradnju ali na način kako kancelarija radi ja 

takvu saradnju ne želim.  Meni nije bitno da li ću ja ići na neki ručak za osmi mart i da li ću da se 

slikam, uradim selfi i iznesem sve to na Facebook, to me savršeno ne zanima. Drage koleginice, 

kancelarija za polnu ravnopravnost je realizovala hiljade projekata, šetale su moje koleginice i 

ovde donosile aplikacije za dnevnice, ako želite i dalje tako da radite bujrum, izvolite, neka vam 

je sa srećom ali nemojte da očekujete da ćete dobijati ovde tri četiri mandata zaredom u 

skupštini. Još nešto što me je emotivno pogodilo je i zato sam reagovala putem društvenih mreža 

na jednom od sajtova, poštovani pošto predsednik nije tu, poštovani predsedavajući, kolege i 

koleginice, ja sam pre dve nedelje jako emotivno reagovala kada sam videla jezivi prizor svog 

sugrađanina, pa kako ne bih emotivno reagovala, kada se radi o nečemu što nije uredu, prosto se 

vidi iz aviona da nešto nije u redu, prvo nije u redu da se psi stočara nalaze po naseljenim 

područjima i po mestima gde svakog dana ljudi šetaju i cirkulišu. Meštani sela Mlike i Vranište 

često idu pešaka do Dragaša, međutim više oni ne mogu da šetaju. Jedan naš sugrađanin je jedva 
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preživeo napad ovčarskih pasa vlasnika Bešira Dautija iz Broda. Samo što ga nisu usmrtili. 

Slučaj je uredno prijavljen policiji, u ovom momentu zdravstvena intervencija je odrađena, 

gospodin je iz prepadnut i ako se fizički oporavi sumnjam da će se moći oporaviti se od trauma. 

Nije ovo usamljen slučaj, naši građani kada idu za Dragaš idu u grupama jer se na taj način lakše 

mogu braniti. Ja bih tražila rešenje i ovo ću ponovo potegnuti na skupštini da se nađe adekvatno 

rešenje iako nemam ništa protiv stočarstva. 

g.Hatidža Šeh - Pozdrav svima koji ste ostali na ovoj skupštini i kojima nije bilo dosadno, neću 

da vas zamaram samo hoću da prenesem mišljenje meštana sela Dikance, oni su rekli da su 

iskoristili sve opcije da ih društvo zaštiti, međutim, sada se obraćaju opštini i predsedniku 

opštine jer plaćaju porez na svoju imovinu, i onda su zapretili da ako im se ne nađe rešenje da će 

ići do predsednika države do gospodina Thačija i ministra poljoprivrede, i ako treba dovešće i 

medije, da se ne stvori veliki problem dajte da se organizujemo i sredimo ovo pitanje jer je zaista 

ogroman problem. 

g.Betim Merdiu – Imajući u vidu da smo završili sa izlaganjem i da predsednik opštine nije ovde 

da nam da odgovore, ovim završavam i zatvaram današnju sednicu skupštine. 

 

 

Obrada:        Predsedavajući: 

Stručna Služba SO-e       g.Betim Merdiu 


